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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 2/2009 
Caràcter: ordinària 
Data: 27 de febrer de 2009 
Horari: de 09:00 a les 11:30 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,  3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra  Albà,  4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,  6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,  Regidor 
Oriol Yuguero Torres,  Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
Juan Gómez López,  Regidor 
Sara Mestres Llusà,  Regidora 
Luis Franco Bergua,  Regidor 
Neus Brocal Mañas,  Regidora 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,  Regidor 
M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Enrique Vicente Añaños,  Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusa la seva assistència: 
 
Marta Camps Torrens,  

 
 
 
1a Tinent d'Alcalde 

M. Luisa Sanz Llavallol  Tresorera  
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE LES ACTES CORRESPONENTS A LA SESSIÓ ANTERIOR DE 30-01-
2009 I AL PLE EXTRAORDINARI DE 18-12-2008 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar les dues actes corresponents al ple ordinari de 30 de gener 
de 2009 i al ple extraordinari de 18 de desembre de 2008. 

 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER 
PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que 
van del núm. 118 fins al núm. 849, ambdòs inclosos. 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DEL DECRET D'ALCALDIA DE 30-01-2009 
  
La corporació resta assabentada del decret d'Alcaldia de 30-01-2009 relatiu a la delegació 
temporal en favor del regidor Sr. Josep Barberà Morreres la tasca de representació de 
l'Ajuntament de Lleida en la Mancomunitat Intermunicipal per l'abastament d'aigua de 
Pinyana. 
 
 
4.- DECLARAR A S.SA. ISMAEL ZAPATER ZAPATER COM A REGIDOR NO ADSCRIT DE 
LA CORPORACIÓ. ACORDS ORGANITZATIUS COMPLEMENTARIS 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  De conformitat amb el previst en la normativa vigent i atès l'escrit presentat per S. Sa. 
Ismael Zapater i Zapater, en data 19/02/09, pel qual renúncia a continuar formant part del 
grup municipal del Partit Popular i manifesta que vol continuar desenvolupant la seva tasca 
de regidor, declarar que  li correspon restar en la situació de regidor no adscrit. 
Tal i com preveu la Llei municipal i de règim local de Catalunya (art. 50.7), el regidor no 
adscrit tindrà els deures i els drets individuals, inclosos els de caràcter material i econòmic, 
que segons les lleis formen part de l’estatut dels membres de les corporacions locals i 
participarà en les activitats pròpies de l’ajuntament de manera anàloga a la de la resta de 
regidors. 
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2n.  Atès que l'Ajuntament de Lleida no te Reglament orgànic municipal i que l'acord 
organitzatiu municipal (aprovat en la sessió del dia 29/06/07) no recull en cap del seus 
epígrafs els drets i deures dels regidors no adscrits, s'adoptarà un acord organitzatiu 
complementari en el qual s'articulin els drets i deures dels membres de la corporació no 
adscrits a cap grup municipal, segons el previst en la legislació vigent. 
 
3r. Requerir als membres de la corporació que continuen formant part del grup del PP que 
notifiquin quin és el seu nou portaveu, atenen el previst en l'article 24.2 del ROF que 
atribueix la designació de portaveu als membres del grup. 
 
 
5.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ 
DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPORTIU AL CLUB BÀSQUET LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 11-2-2009, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el CLUB BÀSQUET LLEIDA,  per a la concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria al 
mèrit esportiu. 
 
2. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, regidor instructor de l'expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
6.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ 
DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPORTIU AL CLUB ESCACS LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 13-2-2009, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el CLUB ESCACS LLEIDA,  per a la concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria al 
mèrit esportiu. 
 
2. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, regidor instructor de l'expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
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7.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ 
DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CIENTÍFIC I INVESTIGADOR AL COL·LEGI 
OFICIAL DE VETERINARIS DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 20-2-2009, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el COL·LEGI OFICIAL DE VETERINARIS DE LLEIDA per a la concessió al seu favor 
d'una Placa de la Paeria al mèrit científic i investigador. 
 
2. Nomenar a S.Sa. Montse Mínguez i Garcia,  regidora instructora de l'expedient i al Sr. 
Josep Farrero Jordana, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
8.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ 
DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT EDUCATIU AL CEIP EL SEGRIÀ 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 23-2-2009, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el CEIP EL SEGRIÀ (Partida de Llivia),  per a la concessió al seu favor d'una Placa de la 
Paeria al mèrit educatiu. 
 
2. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l'expedient i a la Sra. Alba 
Bosch i Meda, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
9.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ 
DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL A LA CADENA SER LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 24-2-2009, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en la CADENA SER,  per a la concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria al mèrit 
cultural o artístic. 
 
2. Nomenar a S.Sa. Montserrat Parra i Albà, regidora instructora de l'expedient i al Sr. Lluís 
Sanmartín Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
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10.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ 
DE LA PLACA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT A L'ENTITAT MANS UNIDES 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 24-2-2009, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en MANS UNIDES  LLEIDA,   per a la concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria a la 
solidaritat.  
 
2. Nomenar a S.Sa. Ma. Rosa Ball Papiol, regidora instructora de l'expedient i al Sr. Carles 
Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
11.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ 
DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL I ARTÍSTIC A LA SRA. PEPITA 
DOMINGO CHARLES 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 24-2-2009, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en la Sra. PEPITA DOMINGO CHARLES,  per a la concessió al seu favor d'una Medalla de 
la Paeria al mèrit cultural i artístic. 
 
2. Nomenar a S.Sa. Montserrat Parra Albà, regidora instructora de l'expedient i al Sr. Lluís 
Sanmartin i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
12.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ 
DE LA PLACA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT  A L'ESPLAI BALÀFIA 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 24-2-2009, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en l'ESPLAI BALÀFIA, per a la concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria a la solidaritat 
  
2. Nomenar a S.Sa. Ma. Rosa Ball Papiol,  regidora instructora de l'expedient i al Sr. Carles 
Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
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13.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ 
DE LA PLACA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT  A LA LLAR MUNICIPAL DE 
JUBILATS DE MAGRANERS 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 24-2-2009, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en  la LLAR DE JUBILATS DE MAGRANERS, per a la concessió al seu favor d'una Placa de 
la Paeria a la solidaritat . 
 
2. Nomenar a S.Sa. Ma. Rosa Ball Papiol,  regidora instructora de l'expedient i al Sr. Carles 
Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient 

 
 
14.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ 
DE LA PLACA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT  A LA LLAR M. DE JUBILATS DEL 
SECÀ DE SANT PERE 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 24-2-2009, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en la LLAR M. DE JUBILATS DEL SECÀ DE SANT PERE,  per a la concessió al seu favor 
d'una Placa de la Paeria a la solidaritat . 
 
2. Nomenar a S.Sa. Ma. Rosa Ball Papiol,  regidora instructora de l'expedient i al Sr. Carles 
Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
15.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI SIGNAT ENTRE LA PAERIA, LA SOCIETAT MIXTA 
CN&C SA I LA FUNDACIÓ JULIÀ CARBONELL EN DATA 16-1-2009 
  
En data 16 de gener de 2009 es va signar un conveni entre la Paeria, la societat mixta 
Centre de Negocis i Convencions SA i la fundació Julià Carbonell. Aquest conveni té com a 
objecte  definir la col·laboració entre les tres parts, per tal de dur a terme els objectius de la 
fundació, disposar de les garanties que permetin els recursos suficients  per desenvolupar 
les seves activitats i articular-ne les relacions i els mecanismes de coordinació escaients. 
 
Atès que aquest conveni condicionava l'eficàcia del mateix a la ratificació per part dels 
òrgans competents de les parts signatàries, per unanimitat s'acorda:  
 
Ratificar íntegrament el contingut del conveni signat en data 16 de gener de 2009 entre la 
Paeria, la societat mixta Centre de Negocis i Convencions SA i la fundació Julià Carbonell.  
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16.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI MARC DE COL·LABORACIÓ ENTRE L'AJUNTAMENT 
DE LLEIDA I MICORSOFT IBÉRICA S.R.L. 
  
Atès que en data 17 de febrer de 2009 es va signar un conveni marc de col·laboració entre la 
Paeria i Microsoft Ibérica, S.R.L., que tenia com a objectiu establir un marc estable de 
col·laboració entre ambdues parts per contribuir al desenvolupament dels sistemes i 
tecnologies de la informació i telecomunicació (TIC) municipals i impulsar la societat de la 
informació a la ciutat de Lleida.  
 
Atesa la conveniència de sotmetre el text d'aquest a ratificació formal per part del màxim 
òrgan representatiu de la corporació, per unanimitat s'acorda:  
 
Ratificar íntegrament el text del conveni de marc de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida 
i Microsoft Ibérica S.R.L., subscrit el passat dia 17 de febrer de 2009. 

 
 
17.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER MIREIA EGEA RODRÍGUEZ 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina  Sra. Mireia Egea Rodríguez (2054), tècnica superior en 
Educació Infantil, per exercir un segon lloc de treball o activitat d'auxiliar administrativa, a la 
Llibreria Papereria Caselles SA, amb una dedicació de 15 hores setmanals.    
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  

 
 
18.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER NÚRIA LARRAGA RUIZ 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina Sra. Núria Larraga Ruiz , psicòloga, per exercir un 
segon lloc de treball o activitat de psicòloga a l'Associació Reintegra, amb una dedicació de 
16 hores setmanals.     
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  
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19.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER TERESA VILLAS ESPITIA 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina   Sra. Teresa Villas Espitia (1731), assistent social, per 
exercir un segon lloc de treball o activitat de tècnica d'acompanyament, a la Fundació Salut i 
Comunitat, amb una dedicació de 17 hores setmanals.   
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  
 
 
20.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER GEMMA BADIA HERRANZ 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina Sra. GEMMA BADIA HERRNAZ (1616), auxiliar 
administrativa, per exercir un segon lloc de treball o activitat d'agent d'assegurances a 
l'emrpeas MGS, amb una dedicació d'una hora setmanal.   
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  

 
 
21.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER XAVIER PIÑOL ESTEBAN 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar al Sr. XAVIER PIÑOL ESTEBAN (1396), tècnic analista, per exercir un segon lloc 
de treball com a professor associat a temps parcial, a l'Escola Universitària Politècnica, de la 
Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 6 hores setmanals.  
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  

 
 
22.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER JOSÉ FERNÁNDEZ 
GONZÁLEZ 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar al funcionari Sr. José Fernández González (2636), oficial mecànic conductor, per 
exercir un segon lloc de treball o activitat d'assistència carretera conductor, a l'empresa 
Gruas Lleida, SL, amb una dedicació de 18 hores setmanals.     
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  
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23.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER JESÚS ÁNGEL MERINO 
SANCHO 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a funcionari Jesús Ángel Merino Sancho (430), cap d'U.T. de Relacions amb les 
entitats, per exercir un segon lloc de treball o activitat de docència, a l'Institut Municipal 
d'Ocupació, amb una dedicació total de 42 hores durant el període comprès entre març i 
juny.      
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  

 
 
24.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES A 
L'ANY 2008 I ANTERIORS 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, 
amb 17 vots a favor dels grups municipals del PSC, ERC i del regidor no adscrit i 9 
abstencions dels grups municipals de CiU, PP i ICV-EUiA, s'acorda:  
 
Com a conseqüència d'atendre a diferents serveis municipals, s'han efectuat despeses a 
l'any 2008 i anteriors sense consignació, per la qual cosa s'acorda reconèixer crèdits per al 
seu pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost Municipal 2009. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l'expedient, essent l'import 
total de 3.221.395,73 euros. 

 
 
25.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES A 
L'ANY 2008 I ANTERIORS DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ACCIÓ CULTURAL 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, 
amb 17 vots a favor dels grups municipals del PSC, ERC i del regidor no adscrit i 9 
abstencions dels grups municipals de CiU, PP i ICV-EUiA, s'acorda:  
 
Com a conseqüència d'atendre a diferents serveis, s'han efectuat despeses a l'any 2008 i 
anteriors sense consignació, per la qual cosa s'acorda reconèixer crèdits per al seu 
pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció 
Cultural 2009. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l'expedient, essent l'import 
total de 1.182.277,47 euros. 
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26.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES A 
L'ANY 2008 I ANTERIORS DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ACCIÓ ESPORTIVA 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, 
amb 17 vots a favor dels grups municipals del PSC, ERC i del regidor no adscrit i 9 
abstencions dels grups municipals de CiU, PP i ICV-EUiA, s'acorda:  
 
Com a conseqüència d'atendre a diferents serveis, s'han efectuat despeses a l'any 2008 i 
anteriors sense consignació, per la qual cosa s'acorda reconèixer crèdits per al seu 
pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció 
Esportiva 2009. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l'expedient, essent l'import 
total de 519.841,50  euros. 

 
 
27.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES A 
L'ANY 2008 I ANTERIORS DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'EDUCACIÓ 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, 
amb 17 vots a favor dels grups municipals del PSC, ERC i del regidor no adscrit i 9 
abstencions dels grups municipals de CiU, PP i ICV-EUiA, s'acorda:  
 
Com a conseqüència d'atendre a diferents serveis, s'han efectuat despeses a l'any 2008 i 
anteriors sense consignació, per la qual cosa s'acorda reconèixer crèdits per al seu 
pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost de l'Institut Municipal d'Educació 
2009. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l'expedient, essent l'import 
total de 639.062,61 euros. 
 
 
28.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES A 
L'ANY 2008 I ANTERIORS DEL PATRONAT MUNICIPAL DE TURISME 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, 
amb 17 vots a favor dels grups municipals del PSC, ERC i del regidor no adscrit i 9 
abstencions dels grups municipals de CiU, PP i ICV-EUiA, s'acorda:  
 
Com a conseqüència d'atendre a diferents serveis, s'han efectuat despeses a l'any 2008 i 
anteriors sense consignació, per la qual cosa s'acorda reconèixer crèdits per al seu 
pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost del Patronat Municipal de Turisme 
2009. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l'expedient, essent l'import 
total de 120.063,35 euros. 
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29.- APROVACIÓ CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PER A L'ANY 2009 DE LA 
REGIDORIA DE SERVEIS PERSONALS I SALUT PÚBLICA 
  
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, amb 18 vots a favor dels grups 
municipals del  PSC, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 8 abstencions dels grups 
municipals de CiU i PP, s'acorda: 
 
1r.  Aprovar les adaptacions, pel que fa als anys, en les bases específiques de cada línia 
subvencionadora corresponents a la Regidoria de Serveis Personals i Salut Pública. A tal 
efecte les referències corresponents a l'exercici 2007 estaran adaptades com a any anterior 
a la convocatòria, les referències a any 2008 estaran adaptades com a any de la 
convocatòria, i les referències a 2009 com a any següent a la convocatòria. 
 
2n.  Aprovar la convocatòria pública de línies subvencionadores de la regidoria de Serveis 
Personals i Salut Pública per a l'any 2009 que tindran un termini de presentació de 
sol·licituds  d'un mes des de l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria al Butlletí 
Oficial de la Província.  
 
      1. Ajuts a projectes adreçats a la Gent Gran : 22.000 euros  amb càrrec a la partida 05-
312-489.01 
 
      2. Ajuts a projectes de prevenció de les situacions de risc de la infància : 16.500 euros  
amb càrrec a la partida 05-312-489.01 
 
      3. Ajuts a projectes d'atenció a les persones amb discapacitats i/o dependència: 12.000 
euros amb càrrec a la partida 05-312-489.01   
 
      4. Ajuts a projectes de prevenció i reinserció en drogodependència: 7.500 euros amb 
càrrec a la partida 05-312-489.01 
 
      5. Ajuts a projectes per a la inclusió de persones i col·lectius en situació de vulnerabilitat 
social: 21.800 euros amb càrrec a la partida 05-312-489.01 
 
      6. Ajuts a projectes de promoció i protecció de la salut i sensibilització de la salut pública: 
13.766,15 euros amb càrrec a la partida 05-410-489.01 
 
3r.  Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de Serveis 
Personals i Salut Pública en la persona de la regidora Sra. Mª. Rosa Ball Papiol. 
 
4t.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de les línies 
subvencionadores de Serveis Personals i Salut Pública: 
 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
Sr. Carles Alsinet i Mora        Gerent de Serveis a les Persones 
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Sra. Marta Feixa Pàmpols            Cap de Serveis de Programes especialitzats 
Sra. Mercè Tor Palau                 Cap de Secció de Salut Pública 
Sra. Pilar Planella de Rubinat      Cap de UT de Gent Gran 
Sra. Lluisa Conejos Ara       Cap de UT de Drogodependència 
Sra. Aida Cereijo Reche       Responsable l'Àrea persones amb Discapacitats 
Sr. Joan Canut Roig                 Cap de UT lluita Contra la Pobresa i Exclusió Social 
Sra. Isabel Prat Corretge       Cap de UT d`infància 
 
Es delega expressament en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació i en relació a l'adopció de les mesures 
pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
30.- APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCINOS PER A PROJECTES DE 
PROMOCIÓ DE LA INFÀNCIA DE LA REGIDORIA D'EDUCACIÓ I ATENCIÓ A LA 
INFÀNCIA PER A L'ANY 2009 
  
Vista la proposta de la directora de l'Institut Municipal d'Educació, amb 18 vots a favor dels 
grups municipals del  PSC, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 8 abstencions dels grups 
municipals de CiU i PP, s'acorda: 
 
1r. Aprovar la convocatòria pública de les subvencions per un import de 7.000 euros a càrrec 
de la partida 05.310.489.01 per a projectes de promoció de la infància de la regidoria 
d'Educació i Atenció a la Infància que tindran un termini de presentació de sol·licituds d'un 
mes des de l'endemà de la publicació d'aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial 
de la Província. 
 
2n.  Aprovar  el nomenament de l'Òrgan Instructor de la present convocatòria de 
subvencions de la regidoria d'Educació i Atenció a la Infància i l'institut Municipal d'Educació 
en la persona del regidor Sr. Jesús Castillo Cervelló. 
 
3r.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora d'aquestes 
subvencions de la regidoria d'Educació i Atenció a la Infància i de l'Institut Municipal: 
 
Aquesta comissió avaluadora estarà formada per: 
Sra. Alba Bosch Meda                                 Directora de l'IME 
Sr. Joan Ballesté Almacellas                       Cap de Secció Socioeducativa 
Sra. Àngels Adrover Villanueva                   Tècnica d'Infància. 
 
4t. Aprovar i les especificacions que consten en la present convocatòria que modifiquen les 
bases específiques corresponents que estan publicades íntegrament en el BOP de Lleida de 
data 4 de setembre de 2008. 
 
 
31.- APROVACIÓ CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PER A L'ANY 2009 DE LA LÍNIA 
SUBVENCIONADORA D'AJUTS PER A PROJECTES ADREÇATS A ENTITATS JUVENILS 
 
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, amb 18 vots a favor dels grups 



 

 

 

 

 

 

 13 

municipals del  PSC, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 8 abstencions dels grups 
municipals de CiU i PP, s'acorda: 
 
1r.  Aprovar les adaptacions, pel que fa als anys, en les bases específiques de la línia 
subvencionadora corresponent a la Regidoria de Joventut. A tal efecte les referències 
corresponents a l’exercici 2007 estaran adaptades com a any anterior a la convocatòria, les 
referències a any 2008 estaran adaptades com a any de la convocatòria, i les referències a 
2009 com a any següent a la convocatòria. 
 
2n.  Aprovar la convocatòria pública de la línia subvencionadora de la Regidoria de Joventut 
per a l’any 2009 que tindran un termini de presentació de sol·licituds  d’un mes des de 
l’endemà de la publicació d’aquesta convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 

 Línia 13: Ajuts a projectes adreçats a entitats juvenils: 20.000 euros,  amb càrrec a la 
partida 05.311.489,01  

 
3r.  Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de la línia subvencionadora de la Regidoria 
de Joventut en la persona del regidor Sr. Oriol Yuguero i Torres. 
 
4t.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de la línia 
subvencionadora de la Regidoria de Joventut: 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
Sr. Carles Alsinet i Mora         Gerent de Serveis a les Persones 
Sra. Emília Corona Calvet            Cap de Secció de  Joventut 
Sra. Elena Aranda Dolcet       Cap U.T. d’Associacionisme i Participació Juvenil 
Sra. Gemma Domingo Llobet      Cap U.T. d’Informació Juvenil 
Sr. Juanjo Rodríguez Ruiz       Cap U.T. de Lleure i Cultura Juvenil 
  
Es delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació  i en relació a l’adopció de les mesures 
pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
32.- APROVACIÓ CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PER A ENTITATS VEÏNALS I 
CASES REGIONALS 
  
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, amb 18 vots a favor dels grups 
municipals del  PSC, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 8 abstencions dels grups 
municipals de CiU i PP, s'acorda: 
 
1r.  Aprovar les adaptacions, pel que fa als anys, en les bases específiques de cada línia 
subvencionadora corresponents a la Regidoria de Participació Ciutadana. A tal efecte les 
referències corresponents a l'exercici 2007 estaran adaptades com a any anterior a la 
convocatòria, les referències a any 2008 estaran adaptades com a any de la convocatòria, i 
les referències a 2009 com a any següent a la convocatòria. 
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2n.  Aprovar la convocatòria pública de línies subvencionadores de la regidoria de 
Participació Ciutadana per a l'any 2009 que tindran un termini de presentació de sol·licituds  
d'un mes des de l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria al Butlletí Oficial de la 
Província.  
 
      1. Ajuts a projectes d'entitats veïnals : 191.200 euros  amb càrrec a la partida 05-463-
489.01; 50.000 euros amb càrrec a la partida 79-451-489.00; 3.000 euros amb càrrec a la 
partida 05-312-489.01 
 
      2.. Ajuts a projectes de cases regionals (comunitats de l'exterior) : 35.600 euros  amb 
càrrec a la partida 05-463-489.01 
 
3r.  Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de 
Participació Ciutadana en la persona del regidor Sr. Joan Gómez López. 
 
4t.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de les línies 
subvencionadores de Participació Ciutadana: 
 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
Ajuts a projectes d'entitats veïnals: 
Sr. Josep Pons i Camps  Cap d'Acció Participativa 
Sr. Paco Colomina Jordana  Cap UT d'Admin. i Gestió de Centres Cívics 
Sra. Núria Domènech Rates   Cap UT de Participació Ciutadana 
i 2 representants de la FAV 
 
Ajuts a projectes de cases regionals: 
Sr. Josep Pons i Camps Cap d'Acció Participativa 
Sr. Paco Colomina Jordana Cap UT d'Admin. i Gestió de Centres Cívics 
Sra. Núria Domenech Rates Cap de UT de Participació Ciutadana 
i 1 representant de la Federació de Cases Regionals 
 
Es delega expressament en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació i en relació a l'adopció de les mesures 
pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
33.- ATORGAMENT D'UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL A 
L'ASSOCIACIÓ DEL CENTRO EXTREMEÑO DE LLEIDA 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al Mèrit Cultural al Centro 
Extremeño de Lleida, fonamentada en la valuosa tasca promoguda amb quantes persones 
domiciliades i residents a Lleida estiguessin vinculades a la regió extremenya, i ha establert 
entre elles relacions per aconseguir una autèntica germandat. Així com ha promogut 
activitats de caràcter social, benèfic, cultural i recreatiu en benefici dels seus associats i ha 
exaltat els valors espirituals de la regió i de la seva cultura i tradicions 
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34.- APROVACIÓ CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PER A ENTITATS DE DONES 
AMB PERSONALITAT JURÍDICA PRÒPIA PER A L'ANY 2009 
  
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, amb 20 vots a favor dels grups 
municipals del  PSC, PP, ERC, ICV-EUiA i el regidor no adscrit i 6 abstencions del Grup 
Municipal de CiU, s'acorda:  
 
1r.  Aprovació de les bases específiques subvencions a entitats de dones amb personalitat 
jurídica pròpia de la línia subvencionadora de la Regidoria de Polítiques d'Igualtat inclosa en 
el  "Pla estratègic de subvencions de l'Ajuntament de Lleida 2008-2010".  
 
2n.  Aprovar la convocatòria pública de l'esmentada línia subvencionadora per a l'any 2009 
que tindran un termini de presentació de sol·licituds  d'un mes des de l'endemà de la 
publicació d'aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
3r.  Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de la línia subvencionadora de la regidoria 
de Polítiques d'Igualtat en la persona de la  regidora Sra. Neus Brocal Mañas. 
 
3r.  Aprovar la composició de la Comissió Avaluadora, integrada per: 
 
una persona en representació la gerència de Serveis a les Persones,  
una persona en representació de la Regidoria de Polítiques d'Igualtat  
una persona en representació del moviment associatiu de dones del municipi de Lleida 
 
Es delega expressament en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació i en relació a l'adopció de les mesures 
pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds 

 
 
35.- APROVACIÓ DE LES BASES I LA CONVOCATÒRIA DE LA "V BECA DE RECERCA 
CRISTINA DE PIZAN", CONVOCATÒRIA 2009 
  
Vista la proposta de la cap d'Unitat Tècnica de Polítiques d'Igualtat, per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Aprovació de les bases específiques de la V Beca de Recerca Cristina de Pizan. 
 
2.- Aprovació de la convocatòria de la V Beca de Recerca Cristina de Pizan. 
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36.- APROVACIÓ DE LES BASES I DE LA CONVOCATÒRIA DEL "III PREMI MILA DE 
PERIODISME PER A LA IGUALTAT DE GÈNERE A LLEIDA". CONVOCATÒRIA 2009 
  
Vista la proposta de la cap d'Unitat Tècnica de Polítiques d'Igualtat, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovació les bases específiques del III Premi Mila de Periodisme per a la igualtat de 
gènere de Lleida. 
 
2n. Aprovació del a convocatòria del III Premi Mila de Periodisme per a la igualtat de gènere 
de Lleida. 
 
 
37.- APROVACIÓ DE LA 1A. CONVOCATÒRIA PER A LA CONCESSIÓ DE 
MICROCRÈDITS PER AFAVORIR L'AUTOOCUPACIÓ FEMENINA I LA CREACIÓ 
D'EMPRESES PROMOGUDES PER DONES PER A L'ANY 2009 
  
Vista la proposta de gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar la primera convocatòria de microcrèdits per a afavorir l'autoocupacio femenina i 
la creació d'empreses promogudes per dones per a l'any 2009 de la Regidoria de Politiques 
d'Igualtat segons la línia subvencionadora contemplada en el  "Pla estratègic de subvencions 
de l'Ajuntament de Lleida 2008-2010". Aquesta tindrà un termini de presentació de 
sol·licituds  d'un mes des de l'endemà de la publicació d'aquestes bases i de la convocatòria 
al Butlletí Oficial de la Província.  
 
2n.  Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor d'aquesta línia subvencionadora de la 
regidoria de Polítiques d'Igualtat en la persona de la regidora Sra. Neus Brocal Mañas. 
 
3r.  Aprovar el nomenament de les persones que integren la comissió tècnica avaluadora: 
 
Sr. Carles Alsinet Mora, Gerent de Serveis a les Persones 
Sr. Josep Reig Puig, Gerent del Consorci de Promoció Econòmica de Lleida 
Sr. Bernardo Soler Solana tècnic de Promoció Econòmica 
Sra. Marissa Benitez Florejachs, tècnica de Promoció econòmica 
Sra. Sílvia Puertas Novau,  cap de la Unitat Tècnica de Polítiques d'Igualtat 
 
Es delega expressament en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació i  en relació amb l'adopció de les mesures 
pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
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38.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE CESSIÓ ANTICIPADA A L'AJUNTAMENT D'UNS 
TERRENYS, PROPIETAT DE L'INCASOL, DESTINATS A VIALITAT I VERD LINEAL, 
SITUATS A L'ÀMBIT DEL PLA PARCIAL SUR 19 A 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda:  
 
1r.  L’aprovació de l'Acta de cessió anticipada, subscrita en data 5 de febrer de 2009, entre 
l'Ajuntament de Lleida i l'Institut Català del Sòl, d'uns terrenys propietat de l'Institut Català del 
Sòl, destinats a vialitat i verd lineal, situats a l'àmbit del Pla Parcial SUR 19 A, per a destinar-
los a la construcció del vial que donarà accés al Pavelló Poliesportiu Secà-Balafia. 
 
2n. Notificar l'acord als interessats. 
 
3r. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
 
 
39.- ADSCRIPCIÓ A L'IMAC DE DIVERSES OBRES D'ART DE TITULARITAT MUNICIPAL, 
REALITZADES PEL PINTOR ANTONI GARCIA LAMOLLA 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Adscriure a l'organisme autònom Institut Municipal d'Acció Cultural de Lleida diverses 
obres d'art, realitzades pel pintor Antoni Garcia Lamolla, propietat de l'Ajuntament de Lleida, 
per tal de destinar-les al fons del "Museu d'Art Jaume Morera".  
 
2n. Les obres d'art, objecte d'adscripció, són les següents: 
 
    1. Tubèrcul incúbic tot esperant l'hora seca, 1936 
    2. S.T., 1935-36. 
    3. S.T., 1935-36. 
    4. S.T., 1935. 
    5. S.T., 1934. 
    6. S.T., 1934-35 
    7. Paisatge urbà, 1932. 
    8. Paisatge urbà, 1933. 
    9. S.T. (Dibuix nen) 1931. 
   10.Diari d'un psicoanalista, 1935. 
 
3r. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tant amplis com sigui necessaris per a l'execució 
d'aquest acord. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

 

 

 

 18 

40.- CESSIÓ D'ÚS D'UNA PORCIÓ DE FINCA MUNICIPAL, SITUADA A LA PDA. 
CAPARRELLA, A L'ASSOCIACIÓ AMICS DELS ANIMALS DEL SEGRIÀ 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. La cessió de l'ús, per un període de 10 anys, prorrogables en dos períodes de 5 ans 
cadascun, d'una porció de 6.105 m2 d'una finca municipal, situada a la Pda. Caparrella, 
inscrita en el Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 651, Llibre, 244, Foli 60, Finca 
número 22.323, a l'Associació Amics dels Animals del Segrià per tal de destinar-la a la 
construcció i gestió d'un refugi d'animals de la protectora. 
 
2n. L'entitat cessionària haurà d'acomplir totes les condicions contingudes en els informes, 
de dates 4 i 16 de febrer de 2009, emesos per la Cap de Secció Veterinària i Protecció dels 
Animals d'aquest Ajuntament. 
 
3r. L'eficàcia d'aquest acord resta condicionada  a què durant el termini de 30 dies 
d'informació pública a què es sotmetrà l'expedient administratiu no hi hagi al·legacions ni 
reclamacions. 
 
4t. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tant amplis com sigui necessaris per a l'execució 
d'aquest acord. 
 
 
41.- ACCEPTACIÓ DE LA CESSIÓ, A FAVOR DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, D'UNS 
TERRENYS DESTINATS A ABOCADOR DE RESIDUS, SITUATS A MONTOLIU DE 
LLEIDA, EFECTUADA PER L'AGÈNCIA DE RESIDUS DE CATALUNYA I ADSCRIPCIÓ 
D'AQUESTS AL CONSORCI DE RESIDUS DEL SEGRIÀ 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. ACCEPTACIÓ de la cessió gratuïta, a favor de l'Ajuntament de Lleida, dels terrenys que 
configuren el centre de tractament de residus municipal del Segrià, ubicat a Montoliu de 
Lleida. Aquest terrenys corresponen a les finques registrals següents: 
 
1. Finca número 23 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 de 
Lleida, al Volum 2065, Llibre 14, Foli 63, que correspon al Polígon 4, Parcel·les 114 i 115. 
2. Finca número 103 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 1703, Llibre 10, Foli 152, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 135. 
3. Finca número 216 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 58, que correspon al Polígon 4, Parcel·les 105 i 106. 
4. Finca número 322 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 57, que correspon al Polígon 4, Parcel·les 102 i 103. 
5. Finca número 391 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 54, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 99. 
6. Finca número 392 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 55, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 100. 
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7. Finca número 441 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 59, que correspon al Polígon 4, Parcel·les 109 i 110. 
8. Finca número 467 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 51, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 92. 
9. Finca número 547 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 1.964, Llibre 13, Foli 25, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 134. 
10. Finca número 584 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 68, que correspon al Polígon 4, Parcel·les 126 i 127. 
11. Finca número 719 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 66, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 120. 
12. Finca número 735 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 67, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 121. 
13. Finca número 836 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 76, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 107. 
14. Finca número 842 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 74, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 108. 
15. Finca número 843 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 75, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 108. 
16. Finca número 868 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 1.507, Llibre 8, Foli 31, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 116. 
17. Finca número 869 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 1.507, Llibre 8, Foli 34, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 117. 
18. Finca número 936 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 1.703, Llibre 10, Foli 19, que correspon al Polígon 4, Parcel·les 130 i 131. 
19. Finca número 945 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 1.703, Llibre 10, Foli 49, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 98. 
20. Finca número 946 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 1.703, Llibre 10, Foli 52, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 98. 
21. Finca número 947 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 3 
de Lleida, al Volum 1.703, Llibre 10, Foli 55, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 97. 
22. Finca número 1.020 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 1.876, Llibre 12, Foli 1, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 122. 
23. Finca número 1.021 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 1.876, Llibre 12, Foli 4, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 123. 
24. Finca número 1.036 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 1.876, Llibre 12, Foli 197, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 104. 
25. Finca número 1.045 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 1.964, Llibre 13, Foli 49, que correspon al Polígon 4, Parcel·les 124 i 
125. 
26. Finca número 1.097 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 49, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 90. 
27. Finca número 1.098 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 50, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 91. 
28. Finca número 1.099 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 52, que correspon al Polígon 4, Parcel·les 93 i 94. 
29. Finca número 1.100 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 53, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 96. 
30. Finca número 1.101 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 56, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 101. 
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31. Finca número 1.102 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 60, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 111. 
32. Finca número 1.103 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 61, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 112. 
33. Finca número 1.104 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 62, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 113. 
34. Finca número 1.105 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 64, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 118. 
35. Finca número 1.106 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 65, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 119. 
36. Finca número 1.107 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 69, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 128. 
37. Finca número 1.108 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 70, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 132. 
38. Finca número 1.109 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 71, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 133. 
39. Finca número 1.110 de Montoliu de Lleida, Inscrita en el Registre de la Propietat número 
3 de Lleida, al Volum 2.065, Llibre 14, Foli 77, que correspon al Polígon 4, Parcel·la 129. 
 
2n. Adscriure les finques esmentades en el punt anterior al Consorci de Gestió de Residus 
del Segrià. 
 
3r. Facultar i delegar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb els poders més amplis que en Dret sigui 
necessari per a l'execució i desenvolupament d'aquest acord. 
 
 
42.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL 
D'ORDENACIÓ REFERENT ALS LÍMITS ENTRE ELS SECTORS SUR 10 I SUR 24 I A LA 
DENSITAT D'HABITATGES DEL SUR 10 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 
4 de febrer de 2009. 
 
Per unanimitat dels 26 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  Estimar parcialment l'al·legació presentada per Marta Montserrat i Aragonès, en el sentit 
de modificar la superfície de zones verdes assignades als dos sectors per tal que es 
mantingui la seva proporció i desestimar la resta d'al·legacions per extemporànies. 
 
2n. APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla general d'ordenació 
referent als límits entre els sectors SUR10 i SUR 24 i a la densitat d'habitatges del SUR10, 
promoguda per Expansió Promosol, SL, Cal Belo, SL i Leridana de Obras y Construcciones, 
SA, d'acord amb el document que recull l'al·legació estimada. 
 
3r. Traslladar l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme de Lleida per a l'aprovació 
definitiva del conseller de PTOP d'acord amb el que preveu l'art. 77 de la Llei d'urbanisme.  
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43.- VERIFICACIÓ DEL PLÀNOL REFÓS DE LA MODIFICACIÓ DEL PGL PER AL CANVI 
DE QUALIFICACIÓ DE ZONA POLÍGON INDUSTRIAL, CLAU 6 B, A SISTEMA 
D'EQUIPAMENT COMUNITARI A LA PARCEL.LA NÚM. 111 DEL C/. JOSEP BARÓ 
TRAVÉ, AL POL. IND. DEL SEGRE 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 
4  de febrer de 2009. 
 
Amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i del regidor no adscrit, 3 vots en contra dels 
grups d'ERC i ICV-EUiA i 8 abstencions dels grups de CiU i PP, que representen  la majoria 
absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  VERIFICAR el plànol refós de la Modificació del Pla general de Lleida per al canvi de 
qualificació de zona polígon industrial, clau 6B, a sistema d'equipament comunitari, a la 
parcel·la amb referència cadastral 4099913CG0049C001PO, situada al carrer Josep Baró i 
Travé, núm. 111 en el Polígon Industrial del Segre, amb la inclusió de la condició establerta a 
l'acord de la Comissió d'Urbanisme. 
 
2n. Traslladar l'acord i el document refós a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per tal que 
pugui elevar la proposta al conseller de PTOP, per a la seva aprovació definitiva, de 
conformitat amb l'art. 77 del Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol pel qual s'aprova el Text 
Refós de la Llei d'Urbanisme. 

 
 
44.- DONAR CONFORMITAT AL TEXT REFÓS DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL 
PER AL CANVI DE QUALIFICACIÓ DE ZONA 2E I SISTEMA D'EQUIPAMENT 
COMUNITARI, CLAU EC, EN L'AMBIT DE L'AV. ESTUDI GENERAL, 6 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 
17 de febrer de 2009. 
 
Per unanimitat dels 26 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  DONAR CONFORMITAT al Text refós de la modificació puntual del Pla general per al 
canvi de qualificació de zona 2E i sistema d'equipament comunitari, clau EC, en l'àmbit de 
l'avinguda de l'Estudi General núm. 6 de Lleida, promoguda per l'Ajuntament, amb la inclusió 
de la condició establerta en l'acord de la CTULl de data 22/01/09. 
 
2n. Traslladar l'acord i el document refós a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per tal que 
pugui elevar la proposta al conseller de PTOP, per a la seva aprovació definitiva, de 
conformitat amb l'art. 77 del Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol pel qual s'aprova el Text 
Refós de la Llei d'Urbanisme. 
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45.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL PER A 
L'INCREMENT D'HABITATGES DE PROTECCIÓ PÚBLICA EN RÈGIM GENERAL AL 
SECTOR SUR 12 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data  
13 de febrer de 2009. 
 
Per unanimitat dels 26 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla general de Lleida per a 
l'increment d'habitatges de protecció pública en règim general al sector SUR 12, promoguda 
per Llar Jove, amb la incorporació de la condició següent: 
 
Afegir al final de l'apartat 6.1 de l'article 196: 
El sostre destinat a habitatges amb protecció pública no serà, en cap cas, inferior a 
l'aplicació del mòdul de 70 m² al nombre d'habitatges amb aquesta destinació. 
 
2n. Sotmetre l'expedient, juntament amb el conveni, a informació pública pel termini d'un 
mes. 
 
3r.  Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la Paeria i 
al tauler d'edictes municipal. 
 
4t.  Sol·licitar l'informe a la Secretaria d'Habitatge del Departament de Medi Ambient i 
Habitatge de la Generalitat. 
 
 
46.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PLA PARCIAL DEL SUR 19 A, PROMOGUT PER 
L'EMPRESA MUNICIPAL D'URBANISME DE LLEIDA SL 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 
18 de febrer de 2009. 
 
Per unanimitat dels 26 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  Estimar parcialment les al·legacions presentades per Ma Carmen Freixinet Martín, Agustí 
Roig Gort, Incasòl i Josep Ma. Ballesteros Godia com a representant d'Iberdrola Immobiliària, 
d'acord amb l'informe d'al·legacions que consta a l'expedient. 
 
2n. APROVAR DEFINITIVAMENT el Pla Parcial del SUR 19A. 
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3r. Condicionar l'eficàcia d'aquest acord a la tramitació del Projecte d'urbanització de l'àmbit, 
que s'ha d'iniciar abans del termini de 12 mesos des de l'aprovació definitiva del Pla parcial 
tal com estableixen els articles 87 i 101.4 del Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, amb el benentès que, un cop exhaurit 
l'esmentat termini, sense que s'hagi iniciat el tràmit del projecte d'urbanització, la tramitació 
del Pla parcial urbanístic restarà sense efecte.  
 
4t.  Lliurar la documentació tècnica i administrativa del Pla parcial urbanístic a la Comissió 
Territorial d'Urbanisme, tal com estableix l'article 86 Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, 
pel qual s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, als efectes d'informació, coordinació i 
arxivament. 
 
5è. Supeditar la publicació d’aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Lleida, al 
compliment dels apartats tercer i quart. 
 
6è.  Comunicar-ho al promotor i als propietaris afectats.   
 
 
47.- DONAR CONFORMITAT AL TEXT REFÓS DEL PLA ESPECIAL URBANÍSTIC PER A 
LA INSTAL.LACIO D'UNA PLANTA SOLAR FOTOVOLTAICA A LA PARTIDA GREALÓ, 
PO. 18 PARC. 108 
 
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 
17 de febrer de 2009. 
 
Per unanimitat dels 26 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r. DONAR CONFORMITAT al Text refós del Pla especial urbanístic per a la instal·lació 
d'una planta solar fotovoltaica a la partida Grealó, polígon 18, parcel·la 108, promoguda per 
Social Capital, SL, amb el benentés que les condicions de distància de l'edificació fixades pel 
Pla general, així com les altres derivades dels informes dels organismes, s'hauran 
d'incorporar en el projecte sotmès a la llicència municipal.   
 
2n. Traslladar l'acord i l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva 
aprovació definitiva. 
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48.- DONAR CONFORMITAT AL TEXT REFÓS DEL PLA ESPECIAL URBANÍSTIC PER AL 
DESENVOLUPAMNET I LA INSTAL.LACIÓ D'UNA PLANTA SOLAR FOTOVOLTAICA AL 
NUCLI DE RAIMAT 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data  
9 de febrer de 2009. 
 
Per unanimitat dels 26 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r. Donar conformitat al text refós del Pla Especial urbanístic pel desenvolupament i la 
instal·lació d'una planta solar fotovoltaica de 500kWn connectada a xarxa, al nucli de 
Raïmat, promogut per Venso, SA. 
 
2n. Traslladar l'expedient a la CTUL per a la seva aprovació definitiva. 
 
 
49.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI URBANÍSTIC ENTRE LA JUNTA DE COMPENSACIÓ 
DEL POLÍGON D'ACTUACIÓ URBANÍSTICA DE LA UA 20 I L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data  
26 de gener de 2009,. 
 
Per unanimitat dels 26 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR el Conveni de gestió urbanística, subscrit en data 16 de febrer de 2009, entre 
l'Ajuntament de Lleida i la Junta de compensació del polígon d'actuació urbanística UA 20 
pel desenvolupament del polígon d'actuació abans esmentat.  
 
2n.Notificar l'acord als interessats. 
 
3r. Publicar l’acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria.  
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50.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE L'ARTICLE 9 DEL REGLAMENT DEL 
SERVEI DE TRANSPORT URBÀ DE VIATGERS DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació de l'article 9 del Reglament del Servei de Transport 
Urbà de Viatgers de Lleida adoptat per l'Ajuntament Ple, de data 28 de febrer de 2003. 
 
“Article 9. Cotxes, cadires de nens, cadires de persones amb mobilitat reduïda (PMR) i 
bicicletes. 
 
De forma general s'admetrà com a màxim 2 d'aquests mitjans de transport, essent la 
preferència per les cadires de PMR, desprès els cotxes i cadires per a nens i finalment les 
bicicletes. 
 
1.- Cotxes i cadires de nens. 
 
Els cotxes i cadires de nens seran admesos en els vehicles sempre que els infants vagin i 
degudament subjectes. La persona adulta que acompanyi la cadira disposarà aquesta en la 
zona central del vehicle disposada per tal efecte, situant-la en sentit contrari al sentit de la 
marxa i accionant el fre de la mateixa. Altrament els cotxes i cadires de nens s'ubicaran 
sense que dificultin el pas en aquells llocs destinats al trànsit de passatgers.  
L'accés i sortida podrà ser per la porta central encara que no s'accionarà la rampa existent. 
 
2.- Cadires de PMR 
Les cadires de PMR tindràn accés per les rampes exclusives per a PMR. El nombre de 
cadires màxim vindrà limitat per les caracteristiques del vehicle. Aquestes s'hauràn de 
subjectar als elements disposats per a tal efecte. 
 
3.- Bicicletes. 
bicicletes podran viatjar en aquells vehicles els quals hi figuri un distintiu que així ho Les 
indiqui. El nombre màxim de bicicletes en aquests vindrà limitat per les caracteristiques  dels 
vehicles. 
Les bicicletes s'hauràn de disposar en l'espai central reservat per cotxes, cadires de nens i 
PMR. Hauran d'estar subjectes als elements de seguretat existents per evitar molèsties a 
altres viatgers. 
L'accés i sortida d'aquests elements es farà per la porta central, sense sol.licitar la rampa. 
En tot cas, s'avisarà al conductor de l'accés amb bicicleta, el qual, en cas d'una ocupació 
elevada de viatgers en l'autobus tindrà potestat per decidir si pot pujar la bicicleta ». 
 
2n.  Sotmetre aquest acord i el text del Reglament a informació pública mitjançant la inserció 
d'un anunci en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, en un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el taulell d'anuncis de la 
Corporació per un termini de 30 dies hàbils per a la formulació d'al.legacions i/o 
reclamacions. 
 
3r.  Considerar definitivament aprovada aquesta modificació  aprovada aquesta modificació 
en cas que no es presenti cap al.legació o suggeriment. 
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51.- INCORPORACIÓ DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA AL PATRONAT DE LA FUNDACIÓ 
FÒRUM AMBIENTAL 
  
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Sol·licitar la incorporació de l'Ajuntament de Lleida al patronat de la Fundació Fòrum 
Ambiental  segons les condicions determinades en el Títol II dels seus estatus. 
 
2n. Nomenar com a representant al patronat de la FFA al senyor Àngel Ros i Domingo, 
Alcalde de Lleida, i al senyor Josep Barberà Morreras, Regidor de Medi Ambient i Horta com 
a primer substitut i la senyora Esther Fanlo Grasa, Gerent de l'Institut Municipal de 
Sostenibilitat com a segona substituta. 
 
3r. Facultar l'alcalde per resoldre totes les obligacions que d'aquest acord se'n derivin 
 
 
52.- APROVACIÓ DEL NOU PRESSUPOST DEL PROJECTE EUROPEU "AGRI-PROXI". 
AJUTS DEL PROGRAMA OPERATIU DE COOPERACIÓ TERRITORIAL ESPANYA-
FRANÇA-ANDORRA 2007-2013 INTERREG IV-A 
  
Atès que l’Ajuntament Ple en sessió del dia 25-7-2008 va aprovar la participació al projecte 
europeu “AGRI-PROXI” a la convocatòria del ajuts del programa operatiu de cooperació 
territorial ESPANYA-FRANÇA-ANDORRA 2007-2013 INTERREG IV-A. 
 
Atès que l’esmentat projecte va ser avaluat “favorablement sota el condicionant de revisió 
dels pressupostos“ pel comitè avaluador del Programa Operador. 
 
Atès que el dia 29 de gener de 2009 els socis participants del projecte es van reunir a Ax-les-
Thermes i van aprovar la reducció d’un 20% del pressupost inicial, essent el nou pressupost 
per tots els socis de 1.089.490 euros, dels que el 65% són cofinançats pel fons FEDER de la 
UE.   
 
Atès que en el nou pressupost la part corresponent a l’Ajuntament de Lleida te un cost total 
de 135.200 euros pel període 2009-2012. El cofinançament FEDER per a l’execució de les 
accions proposades és de 87.880,00 euros (65%), en cas que el projecte sigui aprovat per la 
UE, amb una aportació de l’Ajuntament de 47.320,00 euros (35%).  
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el nou pla de finançament, que implica la realització d'una despesa plurianual per 
part de l'Ajuntament de Lleida de 47.320 euros pel període 2009-2012, per la qual cosa es 
deixa sense efecte el punt SEGON de l'acord adoptat en sessió plenària del 25 de juliol de 
2008. 

 
 
 



 

 

 

 

 

 

 27 

53.- APROVACIÓ D'ADHESIÓ DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA AL PACTE DELS 
ALCALDES/ESSES CONTRA EL CANVI CLIMÀTIC, IMPULSAT PER LA COMISSIÓ 
EUROPEA 
  
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Adherir-se al PACTE DELS ALCALDES promogut per la Unió Europea i assumir els seus 
objectius de reduir les emissions de CO2 en més del 20 per cent per a 2020.  
 
2n. Elaborar, mitjançant l'Agència de l'Energia de Lleida, el Pla d'Acció per a l'Energia 
Sostenible en un termini màxim d'un any des de la data d'Adhesió al Pacte. L'abast del 
document respondrà a les directrius que s'estableixen per part de la Comissió de Transport i 
Energia de la Unió Europea i inclourà una estimació de les emissions i una proposta de les 
accions a seguir per aconseguir els objectius plantejats.  
 
3r. L'Ajuntament elaborarà un informe bianual per l'avaluació, control i verificació dels 
objectius del Pla 
 
4t. Organitzar activitats, en coordinació amb la Unió Europea, per informar als ciutadans 
durant la Setmana de l'Energia i participar (en els termes que consideri oportú) en la 
Conferència d'Alcaldes/esses per l'Energia sostenible a Europa. 
 
5è.  Comunicar els presents acords al Comissari de Transports i Energia de la Unió Europea 
(en els termes dels models establerts).  
 
 
54.- APROVACIÓ DE LA PARTICIPACIÓ AL PROJECTE EUROPEU "HYDRAPIR". 
CONVOCATÒRIA DELS AJUTS DEL PROGRAMA OPERATIU DE COOPERACIÓ 
TERRITORIAL ESPANYA-FRANÇA-ANDORRA 2007-2013 INTERREG IV-A 
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar el projecte "HYDRAPIR - Xarxa Pirenaica de Centres de Sensibilització 
Ambiental Temàtics de l'Aigua". 
  
2n.  Aprovar el pla de finançament, que implica la realització d'una despesa plurianual per 
part de l'Ajuntament de Lleida de 61.128,55 euros pel període 2009-2011.  
 
3r.  Aprovar el compromís de participació i execució del Projecte "HYDRAPIR - Xarxa 
Pirenaica de Centres de Sensibilització Ambiental Temàtics de l'Aigua", així com 
desenvolupar totes les obligacions establertes en les disposicions d'aplicació del Programa 
Operatiu de Cooperació Territorial Espanya-França-Andorra 2007-2013.   
 

 
ASSUMPTE D’URGÈNCIA 
 
Prèvia declaració d’urgència, aprovada per unanimitat, s’acorda tractar el segúent punt:  
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55.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA CLÀUSULA TERCERA DEL CONVENI 
AMB EL CLUB ESPORTIU LLEIDA LLISTA BLAVA DE 9-6-2004 
  
Vista la proposta del regidor d'Esports,  previa declaració d'urgència adoptada de forma 
unànime per tots els membres de la corporació,  igualment per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Modificar la clàusula Tercera del conveni signat amb el Club Esportiu Lleida Llista Blava 
de Lleida, el dia 9 de juny de 2004, quedant el segon paràgraf redactat de la següent 
manera: 
 
"El present conveni es podrà prorrogar fins a un màxim de quatre anys, sobre el termini de 
vigència inicial, per mutu acord de les parts i mitjançant resolució expressa de l'Ajuntament 
de Lleida". 
 
Aquesta modificació es formalitzarà mitjançant la corresponent clàusula addicional, de 
conformitat amb el previst en la clàusula sisena de l'esmentat conveni. 
 
2n. Acordar la pròrroga del conveni de col·laboració signat entre l'Ajuntament de Lleida i el 
Club Llista Blava de Lleida el dia 9 de juny de 2004, durant el termini previst en la clàusula 
tercera en la seva nova redacció, que afectarà l'any 2010. 
 
 
56.- MANIFEST DEL DIA INTERNACIONAL DE LES DONES 
  
De conformitat amb allò acordat en la Junta de Portaveus, per unanimitat s'acorda l'adhesió 
de l'Ajuntament de Lleida al manifest del Dia internacional de les dones mitjançant l'adopció, 
per unanimitat, del següent acord: 
 
L'Ajuntament de Lleida vol adherir-se al manifest de la Federació de Municipis de Catalunya i 
de la Diputació de Barcelona en relació amb el dia Internacional de les Dones "Sumant per la 
igualtat". 
 
Amb aquest adhesió l'Ajuntament de Lleida vol renovar el seu compromís per impulsar les 
polítiques d'igualtat de gènere i per eliminar els obstacles que encara avui impedeixen a les 
dones el gaudiment dels drets reconeguts, així com reconèixer públicament les aportacions 
de les dones en la defensa dels drets individuals i col·lectius. 
 
L'Ajuntament de Lleida es compromet a difondre aquest manifest, mitjançant la pàgina web 
de la Paeria el proper dia 8 de març, així com a fer-ne difusió a altres espais municipals 
públics que la Junta de Portaveus acordi. Així mateix, l'Ajuntament de Lleida convida la 
ciutadania lleidatana a commemorar aquesta data participant en els actes organitzats per les 
diferents entitats i institucions. 
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MANIFEST DEL DIA INTERNACIONAL DE LES DONES "SUMANT PER LA IGUALTAT": 
 
“Avui, 8 de març de 2009, commemorem el dia internacional de les dones. Una celebració 
des de fa un segle denuncia les situacions de desigualtat que viuen les dones i reivindica la 
igualtat efectiva amb els homes com un principi essencial de les societats democràtiques. 
 
Una ocasió per reconèixer les aportacions que les dones al llarg del temps han fet a les 
nostres societats; ampliant el concepte d'igualtat sense exclusions, ampliant la democràcia 
amb la participació de les dones, trencant estereotips que limiten la vida de les dones i 
homes. 
 
100 anys de commemoració del 8 de març i 30 anys d'ajuntaments democràtics, trenta anys 
de compromís dels governs locals amb la millora de la qualitat de vida de les dones, trenta 
anys de compromís per fer de la igualtat una realitat quotidiana. Trenta anys d'incorporació 
de les dones a la política local, de creació d'espais públics on donar i escolar la seva veu. 
 
Anys que ens han permès dur a terme importants avenços en matèria d'igualtat, en els quals 
l'aportació de les dones ha estat decisiva. Com l'aprovació de la Llei per la igualtat entre 
dones i homes o la Llei del dret de les dones a eradicar violència masclista. Però encara hem 
de seguir treballant perquè la igualtat sigui una pràctica presenten en les diferents 
dimensions de la vida social i personal. 
 
Perquè encara trobem desigualtats presents en la nostra societat. És per això, que encara 
ens cal DEMANAR EL COMPROMÍS de tota la societat, amb la causa de la igualtat. 
 
Un compromís que ha de fer possible: 
 
      - desterrar la violència que tantes vegades posa en perill la vida de les dones i fins i tot 
els la pren; i totes aquelles pràctiques socials que vulneren la dignitat personal de les dones; 
      - fer visibles les aportacions de les dones al conjunt de la societat en els camps de la 
cultura i el saber; 
      - tenir en compte les necessitats específiques de les dones en l'àmbit de l'educació i la 
salut; 
      - gaudir de les mateixes oportunitats i condicions que els homes en la vida social, política 
i econòmica, promovent la seva participació i representació en càrrecs de responsabilitat; 

- fer de les nostres ciutats i territoris, espais que garanteixin la seguretat, la convivència i 
la conciliació; i 

        - en darrer terme, però no menys important, que homes i dones siguin coresponsables 
en totes les esferes de la vida, i puguin gaudir-la en peu d'igualtat. 
 
Per la nostra banda, des de la nostra responsabilitat política en el món local, continuarem 
impulsant totes les accions que contribueixin a remoure els obstacles que impedeixin portar 
a la pràctica el principi de la igualtat en les relacions entre les persones i en el si de les 
institucions. 
 
Perquè tenim el convenciment que només així es podrà desenvolupar una societat on la 
diferència de sexe no indiqui desigualtat, sinó diversitat i enriquiment mutu, una societat 
respectuosa i democràtica, formada per ciutadans i ciutadanes que gaudeixin dels mateixos 
drets i les mateixes llibertats”.  
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57.- MOCIÓ DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS DE SUPORT A LES MANIFESTACIONS 
DE CULTURA POPULAR I TRADICIONALS CATALANES, EN RELACIÓ AMB LA 
REGULACIÓ DE L'ÚS DELS MATERIALS PIROTÈCNICS 
  
Vista la proposta de moció  de tots els grups municipals, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Manifestar i reiterar el nostre ple suport a les manifestacions de cultura popular i de caire 
creatiu, des de la perspectiva de defensa del nostre patrimoni i del seu rol en la inclusió 
social. 
 
2. Que l'Ajuntament de Lleida doni ple suport a totes les accions  del govern de la Generalitat 
en les negociacions que porti a terme amb el Govern Espanyol com a òrgan competent, per 
tal d'establir el caràcter singular dels elements festius de cultura popular i tradicionals 
catalans, mitjançant una regulació específica en l'ús dels materials pirotècnics, que 
garanteixi el correcte desenvolupament de les diferents representacions festives dels grups 
de foc i de les corresponents colles infantils a l'hora de transposar la citada directiva europea 
2007/23/CE de 23 de maig. 
 
3. Que es comuniqui aquesta resolució al Parlament de Catalunya, al Govern de la 
Generalitat, al Govern espanyol, a les entitat muncipalistes de Catalunya i tots els balls de 
diables, bèsties de foc i colles de foc de la ciutat de Lleida, així com que se'ls mantingui 
informats puntualment sobre el desenvolupament i avenços d'aquestes negociacions. 
 
 
58.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA DE DEFENSA DELS DRETS SOCIALS I 
DE LA IGUALTAT DE GÈNERE 
  
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d'ICV-EUiA, assumida per la resta de grups, 
per unanitat s'acorda: 
 
PRIMER.  Instar al Govern de la Generalitat i al Govern de l'estat a defensar els drets socials 
incrementant la despesa social: la crisi no pot servir d'excusa per retallar els serveis i les 
prestacions socials. Els serveis públics de benestar tenen un gran impacte de gènere directe 
i indirecte. 
 
SEGON. Demanar als governs que les polítiques de creació d'ocupació incorporin també 
aquells sectors que construeixen la infraestructura més important: la del capital humà, i no 
només en aquells sectors masculinitzats com la construcció o l'automoció. 
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TERCER. Instar al Govern de la Generalitat i al Govern de l'estat a atendre les necessitats 
específiques dels col·lectius de dones que es troben en situació d'especial vulnerabilitat com 
les dones migrades, les dones monomarentals, les dones de l'àmbit rural, les dones grans 
amb pocs recursos o les dones joves. 
 
QUART. Integrar en les polítiques de combat de la crisi que desenvolupi cada administració, 
actuacions específiques contra les desigualtats de gènere de caràcter estructural en el 
mercat laboral com la diferència salarial, la segregació vertical i horitzontal o la temporalitat.  
 
CINQUÈ. Exigir als governs que les polítiques anticrisi abordin les desigualtats entre dones i 
homes que genera un repartiment injust del treball reproductiu, és a dir, el de la cura de les 
persones i del treball domèstic, tot incorporant els efectes que té sobre les oportunitats 
professionals de les dones. 
 
SISÈ. Demanar als governs que elaborin polítiques per tal que les dones s'integrin en els 
nous sectors econòmics com el de les energies renovables i en aquells que creen més valor 
afegit com les inversions en R+D+I. 
 
SETÈ. Que es consideri l'impacte de gènere en el conjunt de polítiques públiques i en 
particular pel que fa a les polítiques de combat de l'economia submergida. 
 
VUITÈ. Que els ajuntaments i els ens supramunicipals incorporin la perspectiva de gènere a 
tots els estudis i anàlisis econòmics que es portin a terme i en relació a la crisi en l'àmbit 
municipal, fent un seguiment periòdic de les dades i indicadors recollits. 
 
NOVÈ. Fer arribar aquests acords a la Comissió Europea i al Parlament Europeu, al govern 
de la Generalitat, al govern de l'Estat, als sindicats i a les entitats ciutadanes de la ciutat de 
Lleida.  
 
 
59.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ERC SOBRE FREQÜÈNCIES DELS TRENS AVANT 
I POLÍTICA DE TARIFES DE RENFE 
  
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d'ERC, assumida per la resta de grups, per 
unanimitat s'acorda: 
 
1. L'Ajuntament de Lleida instarà a Renfe a augmentar el nombre de freqüències de trens 
AVANT entre Lleida-Barcelona i Barcelona-Lleida, de tal manera que s'arribi a la xifra, com a 
mínim, d'un tren cada hora entre les 7.00 i les 22.00 hores.   
 
2. L'Ajuntament de Lleida demanarà a Renfe que, mentre no implanti les anteriors millores, 
ofereixi algun tipus de rebaixa en el preu del bitllet als usuaris que viatgin amb AVE entre 
Lleida i Barcelona (o a l'inrevés). Així mateix, també es demana a la companyia ferroviària 
que apliqui el descompte d'anada i tornada entre Lleida i Barcelona encara que es faci en 
AVE i AVANT.    
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3. L'Ajuntament de Lleida presentarà a Renfe la proposta d'ampliar a més d'un mes els 
actuals abonaments per a l'Avant de 20, 30, 40 i 50 viatges. Així mateix, també demanarà a 
la companyia que estudiï implantar un abonament de 10 viatges, pensat, principalment, per 
aquells col·lectius que es desplacen entre una i dues vegades a la setmana a Barcelona (per 
exemple, els estudiants...)  
 
4. L'Ajuntament de Lleida demana a Renfe augmentar l'oferta actual de trens regionals, 
situada en 9, sumant els Regionals, Regionals Expres i Catalunya Expres.    
 
5. Demanar també a Renfe que garanteixi l'accessibilitat a tot tipus de tren (AVE, AVANT, 
regionals, rodalies...) de les persones que es desplacen amb cadira de rodes i/o tenen 
mobilitat reduïda. Així mateix, exigir que els trens disposin de més places i espais adaptats 
per aquestes persones.     
 
5. Facultar a l'alcalde perquè continuï fent les gestions necessàries per aconseguir la posada 
en funcionament de trens llançadora AVANT entre Lleida i Saragossa amb les mateixes 
característiques i tarifes que els AVANT que cobreixen el servei entre Lleida i Barcelona i a 
adequar els horaris dels trens Ave i Avant amb els de les línies Lleida-Manresa, Lleida-
Tarragona-Barcelona i Lleida-La Pobla.  
  
6. Donar compte d'aquests acords al president de Renfe, al Ministerio de Fomento, al 
Congrés dels Diputats, al Senat, al Parlament de Catalunya, a la Diputació de Lleida, a la 
Cambra de Comerç i a la Unió de Consumidors de Catalunya,  
 
 
INTERVENCIONS 
 
Punt núm. 4. Declarar el Sr. Ismael Zapater i Zapater com a regidor no adscrit de la 
corporació. Acords organitzatius complementaris 
 
El Sr. alcalde explica el contingut de la proposta i la situació de no adscrit en què resta el Sr. 
Zapater. Explica també que en els acords organitzatius complementaris caldrà recollir la 
composició de les comissions informatives. En la Junta de Portaveus es va acordar demanar 
al Grup del PP que nomeni un nou portaveu; en el Ple d’avui, si ningú hi té res en contra, farà 
les funcions de portaveu la Sra. Horcajada, aplicant un estricte criteri d’ordre de llista 
electoral. La interpretació de la figura de regidor no adscrit fa que no es constitueixi cap nou 
grup municipal, la qual cosa fa que no es generi una nova figura de portaveu, tot i que el Sr. 
Zapater tindrà dret a intervenir en tots els plens en primer lloc (abans que la resta de grups). 
Tindrà dret a participar en les comissions informatives; en canvi no participarà en els òrgans 
de govern d’empreses. Disposarà dels mitjans materials necessaris, que es posaran a la 
seva disposició els propers dies. El servei de secretaria se li prestarà des de l’estructura 
municipal. L’acord organitzatiu recollirà aquests punts una vegada el Grup del PP hagi 
designat el seu portaveu i es fixin les adscripcions a les comissions informatives.  
 
El Sr. Zapater  diu que pren la paraula per primera vegada com a regidor no adscrit. Lamenta 
profundament el cúmul de circumstàncies que l’han fet arribar a aquesta situació política. 
Agraeix molt sincerament les gestions fetes per l’equip de govern per solucionar la burocràcia 
creada per aquest canvi; de manera especial agraeix al Sr. alcalde i al secretari general la 
seva comprensió i dedicació. També vol esmentar expressament l’agraïment als portaveus 
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dels grups municipals pel temps que han dedicat en el tractament d’aquesta qüestió. 
Manifesta que la decisió que ha pres no ha estat fàcil; ha estat dura, meditada, llarga i molt 
trista. A ningú li agrada deixar un vaixell en el qual ha navegat durant molts anys. Demana 
comprensió perquè s’entengui que per adoptar una decisió com aquesta cal que s’hagin 
donat una sèrie de motius importants. No els exposarà en aquesta sessió. Continua com a 
regidor no adscrit perquè és un regidor escollit per la ciutadania de Lleida i per aquest motiu 
vol continuar treballant per a la ciutat i per a la seva gent. Creu que és la seva responsabilitat 
i el seu deure. Per seguir treballant cal disposar dels mitjans humans i personals necessaris; 
agraeix d’antuvi la disposició, tot i que els regidors no adscrits estan castigats 
econòmicament i protocol·làriament per la llei. Cal aplicar la llei encara que sigui dura. Creu 
adient no fer avui intervencions orals tot i que votarà tots els punts de l’ordre del dia. En els 
propers plens farà totes les tasques inherents a la condició de regidor.  
 
Debat conjunt dels punts números 24, 25, 26, 27 i 28 corresponents als expedients 
de reconeixements de crèdits de l’Ajuntament i d’organismes autònoms 
 
La Sra. Rivadulla recorda que en el Ple d’abril del 2008, quan es va debatre un punt similar, 
el seu grup hi va votar a favor, ja que el seu grup va ser corresponsable de l’acció de govern 
fins al mes de maig de l’exercici anterior. En les actes es va fer constar l’especial preocupació 
del seu grup per tal que els pressupostos reflectissin la situació econòmica i comptable real 
de l’Ajuntament. En aquell Ple van manifestar que el reconeixement de crèdit venia motivat 
per manca de previsió, per circumstàncies imprevistes o per no haver pressupostat les 
despeses i els ingressos de manera realista. Cal arribar al moment en què en el pressupost 
consti la despesa real. Aquesta ha estat una petició constant del seu grup, quan estava al 
govern o a l’oposició. Recorda les discrepàncies que va tenir amb el Grup del PSC en el 
moment de pressupostar les despeses de combustibles, llum, manteniments i neteja, per tal 
que l’import previst s’ajustés a la despesa real. Això motivava que una gran part dels crèdits 
reconeguts anessin a càrrec de les regidories d’Educació i de Participació Ciutadana. Durant 
tot el temps que van ser al Govern no van aconseguir que el pressupost fos real. Gràcies al 
Pla de rigor pressupostari, que l’anterior Govern es va autoimposar, es va obligar els 
departaments a ajustar els pressupostos (explica el procediment). Creu que el nou pla 
d’austeritat és una còpia de l’anterior. Els anteriors expedients de reconeixement de crèdit 
van ser d’imports entre 1,7 milions i 2 milions d’euros; responien a les despeses abans 
esmentades i a alguna factura que arribava a darrera hora. Diu que en el primer any de 
govern socialista en solitari es va passar de 2 milions i escaig a 5,6 milions d’euros. No s’ha 
continuat l’anterior control. Vol que constin en acta els imports dels totals de cadascun dels 
reconeixements (les xifres exactes estan transcrites en la part dispositiva de l’acta). Es diu 
que tots els imports reconeguts aniran a càrrec del pressupost de l’any 2009. Esmenta com a 
exemple el pressupost de l’IME. L’increment del total en relació amb l’any passat és de 
104.000 euros i el crèdit reconegut que se li carrega és de 639.000 euros; comença l’any 
amb més de mig milió d’euros de menys. No es fa taula rasa i la càrrega anterior continua. 
Els increments de pressuposts no permeten atendre el deute acumulat. Creu que 
l’Ajuntament està donant un pèssim exemple a les famílies en un moment de crisi com 
l’actual; no s’han prioritzat les depeses per ajustar-les als ingressos. El Govern diu que els 
ingressos cauen ràpidament i la despesa no es pot contenir de cop. La cautela que s’ha 
tingut a l’hora de pressupostar els ingressos no s’ha tingut en la contenció de la despesa. Els 
consums només són el 31% del total de la despesa reconeguda; la resta són factures 
absolutament previsibles (n’esmenta alguns exemples). Recorda que el seu grup, quan 
estava al Govern, va deixar de fer programes i activitats mol preuades, per tal de contenir la 
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despesa (n’explica algunes). Diu que l’alcalde és hàbil, ja que ahir va presentar a la premsa 
el Pla d’austeritat, el dia abans del debat sobre el reconeixement de crèdit. Diu que el Grup 
de CiU va plantejar el passat mes de maig la necessitat d’aquest pla; es va aprovar després 
una moció per unanimitat. Fins ara no s’havia fet res i ara, a corre-cuita, es presenta un Pla 
d’austeritat. L’alcalde va dir que el nou model gerencial havia de servir per fer una gestió més 
eficaç i més eficient. Ara diu als mitjans de comunicació que el control sobre les baixes 
laborals el farà directament  l’Alcaldia. Això és una manca total i absoluta de confiança amb 
els regidors i regidores del Govern. Diu que si el primer any de crisi ens trobem amb un 
decalatge de 5,6 milions d’euros li preocupa que passarà l’any vinent.  Creu que el sistema 
de gerències no ha funcionat i ens ha costat car. La millor gestió va ser la del mandat passat; 
hi havia un Pla de rigor pressupostari que es va complir, llevat de les partides que no es va 
voler pressupostar a cost real de manera voluntària. No hi poden votar en contra, ja que cal 
pagar les factures; per aquest motiu s’abstindrà de votar.  No poden votar a favor d’una 
gestió que qualifica de molt dolenta en relació amb la del mandat anterior. Espera que la 
situació es corregeixi amb la participació de tots els grups municipals.  
 
El Sr. alcalde diu que la Sra. Rivadulla idealitza el mandat passat, tot i que ell també està molt 
orgullós d’aquest període. Vol recordar que l’alcalde i la regidora d’Economia eren les 
mateixes persones. No es pot perdre la perspectiva. Agraeix l’abstenció del Grup d’ICV-EUiA.  
 
El Sr. Mitjans diu que el seu grup, en un moment difícil com aquest i apel·lant a la 
responsabilitat política que han demostrat exercir en ocasions precedents, hi tornaran a votar 
a favor. Caldrà que tots apliquem un major rigor i exigir un control major de la despesa. No 
ens podem presentar l’any vinent amb una “ bola “ inassolible i descontrolada. Malgrat la 
mala gestió del Govern, el Grup d’ERC votarà a favor del reconeixement de crèdit. Considera 
que el model actual ha fracassat i que estem com en els pitjors moments de la Paeria. 
L’alcalde va dir en el debat d’investidura que la nova majoria comportava una nova 
responsabilitat, que caldria administrar al servei del ciutadà amb humilitat i diàleg. Va oferir 
intensificar el diàleg entre govern i oposició. Creu que això no concorda amb el fet que els 
grups de l’oposició hagin de saber per la premsa determinades actuacions del Govern. ERC 
es va manifestar contrari al model organitzatiu pseudoempresarial que es plantejava a la 
nova corporació. En els bons moments econòmics no hi havia problemes; ara s’ha demostrat 
que el model empresarial no funciona. O no han funcionat els mecanismes de control o ha 
fallat el sistema. Pregunta si  altres institucions amb un sistema similar també estan com 
nosaltres.  Explica la reducció dels reconeixements de crèdits del passat mandat que van 
passar de 4.9 milions a 1,2 milions d’euros, amb l’esforç de tots. La crisi no és l’única 
culpable de la situació actual. S’ha fet una mala gestió, un mal model de gestió. Si s’adopta la 
sortida d’augmentar l’endeutament, tornarem als pitjors moments de la Paeria dels anys 90. 
El seu grup demanarà responsabilitat de l’equip de govern vers l’oposició. Tots veiem venir la 
crisi. Els grups vàrem demanar que el Govern fes un pla d’austeritat; al Ple de setembre es 
va aprovar per unanimitat una moció en aquest sentit. Llegeix el punt cinquè de la moció on 
es va acordar el compromís del Govern per tal de trobar el màxim consens amb els grups per 
acordar un pla d’austeritat. No es compleix allò que es va aprovar i es demostra poca 
confiança del Govern en relació amb la resta de grups. Tots volem fer el millor per treballar 
per a la ciutat, especialment en els moments difícils. La ciutadania demana actuacions 
concretes: no ens hi podem presentar amb aquest import de deute i amb aquest nombre de 
factures sense pagar.  Cal contenir la despesa que no doni servei directe als ciutadans 
(n’esmenta alguns exemples i destaca que també cal adoptar mesures que donin una imatge 
correcta de l’actuació municipal). Hi ha moltes despeses que es poden reduir, especialment 
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les despeses de representació. Espera que ningú hagi cobrat els 1.500 euros de despeses 
de representació. No sabem el romanent de crèdit del qual disposem. Seria bo aprofitar el Pla 
Zapatero per posar-nos al dia en la resta de comptes. Hi votaran a favor per responsabilitat 
política; els proveïdors han de cobrar, tot i que la gestió del Govern no ha estat bona.  
 
El Sr. alcalde agraeix el vot favorable.  
 
La Sra. Horcajada diu que el conjunt d’expedients que es sotmeten a votació presenten unes 
factures pendents de pagament, per manca de crèdit pressupostari, per un import total de 5,6 
milions d’euros, gairebé el doble que l’any passat.  La normativa preveu que el 
reconeixement previ sigui necessari per poder pagar aquestes factures, amb càrrec al 
pressupost del 2009. La primera reflexió a què ens duu aquesta proposta és que l’Ajuntament 
ha tingut una manca de previsió i una manca de rigor. Hi ha factures emeses fa un any, que 
encara no han estat pagades. En temps de crisi això suposa un fort greuge, especialment per 
a les petites empreses. Creu positiu que s’hagi avançat en un mes el reconeixement de 
crèdits d’enguany, però també cal considerar que l’antiguitat de les factures fa que portem un 
endarreriment important en el pagament als proveïdors. Un segon problema que es crea és 
que el reconeixement farà que les previsions de despeses per a l’any 2009 deixin d’estar 
disponibles, i no es podrà donar compliment als serveis previstos per a aquest any (n’explica 
alguns exemples). Comenta les partides a les quals afecta el reconeixement de factures de 
l’Ajuntament i creu que l’afectació és generalitzada. Considera que s’ha fet una mala gestió, 
tot i l’experiència del Govern; les factures impagades s’han doblat respecte de l’any anterior. 
Això demostra, també, que els pressupostos inicials del pressupost vigent no són reals. 
Explica alguna partida que té un reconeixement superior  a la partida inicial aprovada i 
destaca l’important volum de les factures pendents de l’IMAC. Creu que no s’ha frenat la 
despesa en relació amb la disminució dels ingressos (que ja estava prevista en la 
consignació inicial). Cal preveure amb la major exactitud possible quins seran els ingressos 
de l’Ajuntament, per poder distribuir amb el màxim rigor la despesa. Hi ha fets imprevistos, 
però aquest no és el cas de la major part de les despeses que es reconeixen. Cal reduir la 
despesa per tal de no hipotecar els pressupostos de l’any vinent. Qualifica la situació de 
desgavell pressupostari. El Pla d’austeritat que presenta el Govern pretén disminuir la 
despesa i pal·liar els efectes del reconeixement de factures. Creu que la retallada de la 
despesa haurà d’afectar més departaments dels que va anunciar el Sr. alcalde. Considera 
complicat que l’any proper es redueixi l’expedient de reconeixement fins als 2 milions d’euros. 
Veu positiu el Pla d’austeritat, però creu que arriba tard i no podrà donar compliment als 
objectius marcats; tampoc recull les aportacions que han fet la resta de grups de la 
corporació. El 22 de juliol del 2008, els alcaldes del PP, en una reunió a Ciudad Real, van 
aprovar un decàleg que ha d’inspirar les mesures d’ajust pressupostari en els ajuntaments on 
governen. En aquell moment ja es veien els primers senyals de l’actual crisi econòmica i les 
mesures volien minimitzar l’impacte d’aquesta nova situació. Això és el que havien d’haver 
fet: fixar els criteris del pla d’austeritat abans de l’estiu per tal d’orientar els pressupostos de 
l’any 2009. El Grup del PP està d’acord en alguns dels criteris del Pla d’austeritat del Govern; 
en proposaran altres de nous. Hem perdut 7 mesos i els pressupostos del 2009 poden 
esdevenir paper mullat. Els proveïdors han de cobrar i per això el seu grup s’abstindrà de 
votar en aquests punts. Demana a l’equip de govern voluntat per tal que els proveïdors cobrin 
en el termini més curt possible.  
 
El Sr. Guallar anuncia que el seu grup s’abstindrà de votar en aquests punts. No poden 
compartir el contingut de l’expedient, que qualifica de descontrolat, però tampoc poden 
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propiciar que els creditors de l’Ajuntament hagin de patir uns fets dels quals no tenen cap 
culpa. Creu que cal explicar les dades més fonamentals dels expedients per, després, poder 
entrar a fer valoracions polítiques. L’increment del crèdit reconegut és del 110% en relació 
amb l’any passat. L’Ajuntament augmenta el 62%, l’IMAC un 136% i l’IMAE un 142% més. 
Creu que aquests dos organismes han estat molt poc eficients.  Respecte del total del capítol 
2, les factures suposen un 11,21%. En alguns organismes aquests percentatges són 
certament preocupants: l’IMAC un 27,29% i l’IMAE un 55,98%. Explica  que, l’any 2005, 
l’Ajuntament presentava a reconeixement un 4,2 % del total del capítol 2; aquest any estem a 
l’11,21%. Aquest any s’han incorporat al reconeixement de crèdits altres dos organismes 
autònoms: l’IME i Turisme de Lleida. En números absoluts, hem passat de reconèixer, l’any 
2005, 1,6 milions d’euros als 5,6 milions d’euros  l’any 2008; gairebé es triplica el volum. 
Entre tots els instituts s’acumulen unes 2.070 factures de les quals 900 tindran un retard en el 
pagament de més de sis mesos (algunes fins a 12 i 13 mesos). La voluntat ha de ser de 
pagar en 60 dies, ja que les empreses necessiten liquiditat, ara més que mai.  També es pot 
quantificar la ineficiència per departaments: n’hi ha alguns que superen les mitjanes, 
especialment l’IMAE i l’IMAC. El Govern ha dit que els ingressos no s’han comportat com 
s’esperava; a l’espera de les dades de liquidació, només disposem de l’estat d’execució al 
tercer trimestre; estàvem al 70% de recaptació de l’ICIO i plusvàlua, la qual cosa suposa una 
recaptació normal segons les previsions. S’han trobat factures amb conceptes dels anys 
2006 i 2007 (n’explica alguns casos). Les dades  manifesten que estem pitjor que l’any 
passat. I molt pitjor que fa quatre anys; l’Ajuntament no és eficient, no paga quan toca i per 
això es causen problemes a les empreses de Lleida. Creu que hi ha disbauxa en la despesa; 
no hi ha control i les desviacions són molt importants. Considera que el model gerencial no 
ha estat eficient. Potser l’alcalde no s’ha preocupat de la gestió. Les xifres no avalen el 
model. La càrrega de despesa que es trasllada al pressupost de l’any 2009 és molt 
considerable, produirà tensions de tresoreria i de liquiditat molt importants. El Grup de CiU es 
pregunta qui assumeix la responsabilitat d’aquest desori, d’aquesta manca de control en 
l’execució de la despesa. Calia haver controlat l’execució de les partides i l’autorització de les 
despeses. Fa referència al discurs d’investidura del Sr. alcalde en què feia referència a la 
nova majoria i al compromís de gestió honesta i eficaç. Comparteixen els principis, però la 
gestió que avui es valora evidencia que la gestió no ha estat eficaç  i que no es compleix el 
compromís assumit. El Pla d’austeritat és la prova del reconeixement per part del Govern que 
l’any 2008 no han estat eficaços. Agraeix a la Sra. Rivadulla que hagi reconegut que el Grup 
de CiU, el mes de juny de l’any passat, va proposar en el debat de l’estat de ciutat un Pla de 
mesures locals contra la crisi. Aquest Pla tenia un primer apartat referit a l’estalvi i la 
contenció en la despesa municipal (n’explica també la resta d’apartats.). Recorda també la 
moció aprovada al Ple de setembre. Els grups no han pogut participar en el nou Pla 
d’austeritat. Explica amb detall les mesures d’austeritat en la despesa que incloïa la seva 
proposta del mes de juny del 2008. Aquest Pla s’ha intentat ridiculitzar, dient que no contenia 
mesures d’estalvi; per sort està presentat i consta en l’acta del Ple. El seu grup ja 
considerava al mes de juny del 2008 que calia prendre mesures, cosa que l’equip de govern 
no va fer. Això ens ha portat al reconeixement de crèdit d’avui per 5,6 milions d’euros. És 
necessari reconèixer les aportacions dels grups quan són assenyades; no fer-ho fa perdre 
credibilitat al Govern.  
 
La Sra. Mínguez presenta l’expedient de reconeixement de crèdits de l’any 2008. Vol que 
consti, amb caràcter previ, que l’Ajuntament de Lleida està econòmicament sanejat, tal com 
es pot comprovar des de les ràtios legals previstes per la normativa, perquè tenim recorregut 
per incrementar l’endeutament i per a l’anàlisi del contingut dels números del pressupost.  
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Destaca la complexitat en la confecció d’un pressupost. El reconeixement que ara presenten 
és el mateix de l’any anterior, al qual cal afegir la baixada dels ingressos que ha tingut 
l’Ajuntament, associats a la davallada de la construcció.  Per respondre a la Sra. Rivadulla, 
recorda els debats interns que es van produir en l’anterior mandat, en els quals el grup 
socialista demanava la contenció de la despesa i que es fes el màxim esforç per 
pressupostar els consums de la manera més propera a la realitat. S’han de deixar de fer 
coses per poder atendre els consums. Cal tenir memòria en relació amb el mandat anterior; 
es va fer molta despesa que suposava compromisos per a anys futurs o que generava nous 
consums. En el moment en què es van generar aquests compromisos no es podia preveure 
la disminució d’ingressos que es va produir l’any passat. Els efectes d’aquesta situació han 
afectat el pressupost del 2008 i afectaran els dels anys 2009 i 2010. Els factors de la crisi són 
globals, no locals, i el finançament local no està resolt. La despesa no es pot frenar d’un dia 
per un altre. Sabíem que baixarien els ingressos, però la reducció de la despesa no es pot fer 
frenant de cop, hi ha molts factors associats (convenis, contractes, etc.). Als ajuntaments 
amb un menor ritme de despesa la crisi no els afectarà tant. Creu que no és correcte fer 
comparacions de l’actual reconeixement amb el de períodes anteriors al darrer mandat. El 
percentatge sobre el capítol 2 és del 10,68%; hi va haver una altra època en què el 
reconeixement de crèdits suposava el 20% del capítol 2. Cal analitzar l’expedient en el marc 
econòmic general actual. Sobre l’antiguitat de les factures, diu que n’hi pot haver un petit 
nombre que s’incorporen després d’haver estat perdudes per una causa o una altra. Diu al 
Sr. Guallar que les xifres es poden analitzar i presentar de maneres diferents. En relació amb 
les dades que ha comentat en la seva intervenció, diu que seria bo fer constar també que el 
volum de despesa ha estat de 53,2 milions d’euros, s’han gestionat més de 20.000 factures i 
el 90% d’aquestes factures s’està pagant amb els mecanismes normals de pagament i 
tramitació. Les dades s’han de tenir en compte amb el conjunt global. Sobre el Pla de 
mesures d’estalvi proposat pel Grup de CiU al qual s’ha fet referència, diu que al registre de 
l’Ajuntament només van tenir entrada unes propostes de resolució adreçades al Ple de l’estat 
de la ciutat. Com que l’equip de govern va presentar un pla de xoc contra la crisi, el Grup de 
CiU va canviar la caràtula de les propostes de resolució introduint el concepte del Pla. Explica 
que les propostes de resolució feien referència a contenció de la despesa, a impostos, a 
modificacions de partides, a tecnologies de la informació, etc. Hi ha mesures que estan bé i 
amb les quals hi ha coincidència amb el Govern. Està d’acord amb moltes manifestacions 
dels grups sobre el fet que cal estalviar, cal pressupostar els consums de manera  molt 
realista, cal millorar les mesures de pagament als proveïdors i cal incrementar els controls de 
la despesa. Hi ha molts punts de coincidència, però al grup que governa també el preocupa 
com afectarà la crisis a la despesa social i als col·lectius socials, culturals, lúdics, esportius, 
etc. És difícil prendre decisions sobre reducció de despesa quan afecta aquests col·lectius. 
Reduir despesa suposa, moltes vegades, deixar de fer quelcom i això és una responsabilitat 
de l’equip de govern que es pot compartir amb la resta de grups. El Pla d’austeritat està obert 
i es vol compartir amb tots els grups. Cal, però, fer propostes concretes (explica alguns 
exemples d’obligacions preexistents). L’activitat associativa i cultural és molt important i 
darrere d’algunes partides de despesa hi ha  les associacions que presten aquesta funció 
social. La ciutadania demana (a més de la prestació de serveis) activitats culturals, lúdiques o 
esportives. Demana als grups propostes per ampliar el Pla d’austeritat municipal, però mirant 
el pressupost en el seu conjunt.  Les úniques mesures que s’estan proposat fins ara fan 
sempre referència a retallades en el pressupost de l’Alcaldia (despeses de representació, de 
divulgació i de protocol). Només amb aquestes propostes no retallarem la despesa ni serem 
efectius. El grup socialista comparteix preocupacions i per això s’ocupa de la situació de crisi, 
presentant mesures que consideren efectives. Es van preveure mesures en el moment 
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d’aprovar les ordenances fiscals (les resumeix), s’ha avançat un mes l’expedient de 
reconeixement de crèdit i es presenta un Pla d’austeritat municipal en què s’estava treballant 
des de fa mesos. Explica que aquestes mesures han estat notícia en diaris com el Periódico 
o a Catalunya Ràdio. Diu a la Sra. Horcajada que no creu que els alcaldes del PP siguin un 
exemple on emmirallar-nos en l’actual entorn de política general i global que estem patint. 
Reitera que la confecció del pressupost és complexa, tenim una manca de finançament i una 
disminució dels ingressos. Assumeix el compromís de les mesures de control sobre la millora 
de la despesa. Demana als grups de l’oposició que siguin corresponsables i que facin 
propostes que ajudin a millorar l’eficàcia i l’eficiència. 
 
La Sra. Rivadulla diu que una de les virtuts del Sr. alcalde és el seu domini del màrqueting, 
en referència amb les notícies d’avui del Periódico i de Catalunya Ràdio. Considera increïble 
que un alcalde que presenta un reconeixement de crèdits en què es dobla l’import en 
referència al de l’any passat, sigui considerat com un exemple d’austeritat. Ho qualifica de 
sorprenent. El seu grup coincideix en el fet que la situació de l’Ajuntament és sanejada, però 
no ens podem quedar en aspectes comparatius sobre situacions pitjors que la nostra. Tots 
els grups han fet propostes sobre altres partides o capítols que no són els atribuïts a 
l’Alcaldia; es remet a les esmenes que han presentat en el debats dels pressupostos. 
Pregunta al Govern què pensa fer. Han presentat ara un Pla d’austeritat, amb cinc mesos de 
retard sobre el que volien tots els grups. Destaca que l’oposició s’ha prestat a “mullar-se” en 
actuacions que no han de ser políticament agradables. Considera que el Pla d’austeritat és 
un document redactat ahir, fet amb motiu de l’expedient de reconeixement de crèdits. 
Recorda que, en matèria de consums, l’antic Pla de rigor pressupostari obligava a cada 
regidoria a reservar un 15% de la partida de manteniment per fer millores que suposessin 
estalvi energètic. Pregunta si encara es manté aquesta mesura. L’Agenda 21 plantejava 
diverses mesures per fer un ús racional del paper; alguna d’aquestes mesures s’incorpora 
ara al nou Pla. Explica que diversos documents del Pla estan impresos en una sola cara. Cal 
voluntat política que serveixi de conscienciació per a tots plegats. Sobre la supervisió directa 
per part de l’Alcaldia de la cobertura de les baixes de personal, recorda que les úniques 
baixes que fins al nou mandat es cobrien de forma immediata eren les de mestres. De la 
resta de baixes es cobria un lloc per cada dos persones que mancaven. Creu que la política 
de l’anterior mandat ja era prou restrictiva en matèria d’hores extres. Proposa que la festa de 
tardor tingui un altre aire, que tingui un caire més cultural. D’aquesta manera es farà 
pedagogia sobre la necessitat d’adaptar les festes al moment de crisi. La gran batalla en 
l’estalvi no és la inauguració d’un equipament, sinó el seu manteniment. Els manteniments 
són molt importants. El seu grup ja havia proposat que no es fes cap obra que no tingués 
incorporat un pressupost de manteniment. Pregunta a la Sra. Mínguez de quant es van 
excedir les regidories de les quals era responsable el seu grup i quines van ser les depeses 
reconegudes per altres conceptes que no fossin llum, combustible, manteniment o neteja.  
 
El Sr. alcalde diu que, en la decisió sobre l’execució de les obres el manteniment és una 
variable, però no l’única. Des de l’oposició la Sra. Rivadulla planteja una visió purament 
economicista. L’Alcaldia prioritza la variable de la necessitat social. Si cal una escola bressol 
es farà; mai s’havien fet tantes escoles bressol com en aquest mandat. Les coses es veuen 
de manera diferent des del Govern que des de l’oposició. Creu que és contradictori que per 
una banda digui que el Pla d’austeritat és una còpia del de l’any 2004 i per altra banda digui 
que es va elaborar ahir. Totes les polítiques per sortir de la crisi tenen una base similar, 
keinesiana. Tenim cultura d’austeritat.   
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El Sr. Mitjans diu que faran arribar totes les propostes que puguin per millorar el Pla 
d’austeritat que els ha estat comunicat avui. Reitera que votaran a favor del reconeixement 
de crèdits; no ho farien si calgués votar la gestió o el model que està emprant el Govern per 
fer-la. Lògicament, la crisi afectarà  alguns serveis municipals. Amb tota seguretat la crisi ja 
està afectant, en primer lloc,  les petites i mitjanes empreses que encara no han cobrat allò 
que els deu l’Ajuntament. No creu lògic que els desviaments pressupostaris de manteniment 
d’edificis i subministraments siguin del 31%. El Pla d’austeritat requerirà humilitat per part del 
Govern i confiança en l’oposició. Demana que l’Alcaldia controli també els gerents i controli el 
sistema de confirming. Espera que la situació es corregeixi com més aviat millor i que cap 
empresa no deixi de subministrar béns a la Paeria per ser mal pagadora.  
 
La Sra. Horcajada demana a la Sra. Mínguez que retiri (i demani excuses) l’acusació que ha 
fet a tots els alcaldes del PP. Tots els partits polítics podem tenir alguna “poma podrida”. El 
PP té molts alcaldes que estan treballant honestament per a la ciutadania. Creu que no es 
poden fer acusacions genèriques a altres formacions polítiques. Creu que això és indigne i 
intolerable.  
El seu grup considera que la situació econòmica de l’Ajuntament,  que permet que encara 
augmenti l’endeutament, no vol dir que sigui bo l’expedient de reconeixement de crèdits que 
avui es presenta. Aquest reconeixement és un instrument legalment previst, per a despeses 
extraordinàries. No podem estar contents de la quantia del reconeixement, ja que ens està 
hipotecant els pressupostos de l’any 2009. S’ha intentat justificar la quantia del crèdit 
reconegut per la disminució dels ingressos. Això vol dir que el Govern no ha adoptat les 
mesures escaients per a la sostenibilitat de les finances públiques, aplicant el principi de 
prudència als ingressos previsibles. La situació requeria un seguiment constant per adaptar 
l’execució de la despesa a la realitat dels ingressos. Tots els grups coincidim que l’estalvi no 
ha d’afectar les partides de despesa social. Creu que l’equip de govern no ha estat un bon 
gestor. El Grup del PP farà propostes al Pla d’austeritat. Lamenta que el Pla prevegi mesures 
generals i principis, quan caldria ja adoptar mesures concretes. No consta quins són els 
objectius que ens fixem amb el Pla ni la seva quantificació econòmica. Els principis haurien 
d’estar ja estudiats i debatuts i ara caldria acordar mesures concretes i avaluades.  
 
El Sr. Guallar  comparteix reflexions amb els grups precedents. Les xifres que ha facilitat en 
la primera intervenció són les que consten en l’expedient. Les dades que ha facilitat la Sra. 
Mínguez seran objecte de debat el proper Ple, quan es presenti la liquidació del pressupost. 
Avui toca valorar l’expedient de reconeixement de crèdits. Demana al Sr. alcalde que recordi 
que, en la reunió de la Junta de Portaveus prèvia al Ple de l’estat de la ciutat, li va donar el 
document íntegre del Pla d’austeritat del Grup de CiU amb les tapes i l’encapçalament. 
Aquest mateix document va ser presentat als mitjans de comunicació, en el mateix format 
que ara té. La tapa del dossier no surt reflectida a l’acta del Ple; en aquest document plenari 
estan transcrites les propostes de resolució que es van votar en la sessió. Creu que qui fa 
trampa en l’explicació és la Sra. Mínguez. El Grup del PSC va presentar en aquell Ple tres 
propostes de resolució; cap d’elles feia referència a la crisi econòmica ni a la contenció de la 
despesa. Creu que, si el Govern hagués fet cas a alguna de les propostes de CiU, l’expedient 
de reconeixement de crèdits no hauria estat de 5,6 milions d’euros. Recorda la proposta que 
van fer (i que va reiterar amb una moció) relativa a la finestreta única. Considera que el 
Govern es preocupa i s’ocupa per la situació actual, però fa tard. Qualifica de preocupant que 
sigui ara quan es demanen aportacions als grups de l’oposició. El Grup de CiU ha insistit en 
cada comissió que calia adoptar mesures de contenció. Celebra que avui es presenti el Pla 
d’austeritat, encara que suposi reconèixer que no s’ha complit  l’acord del Ple del mes de 
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setembre passat. Les mesures són poc concretes, cal fixar objectius i objectivar-los per poder 
valorar el Pla en conjunt. El fet que l’alcalde hagi d’assumir directament funcions de control 
demostra que el funcionament de l’Ajuntament no és bo. L’alcalde ha de posar els 
mecanismes perquè l’administració funcioni, sense haver de  posar-se al capdavant. Està 
reconeixent que no han funcionat els sistemes de control de l’eficiència de la despesa durant 
tot l’any  2008.  
 
El Sr. alcalde creu que li han de deixar que porti l’organització; té tota la confiança en el seu 
equip. En els moments difícils la persona que és al capdavant ha de donar exemple i marcar 
les línies d’actuació. Confiança amb l’equip, però l’Alcaldia al davant de tots.   
 
La Sra. Mínguez diu que tothom reconeix la capacitat de treball i de gestió del Sr. alcalde. 
També li reconeixen (tant els mitjans de comunicació com la ciutadania) la capacitat que té 
d’anticipar-se als problemes i l’eficiència en la seva gestió.  El Pla d’austeritat municipal no 
està improvisat, preveu fins i tot alguna actuació pilot concreta. Explica que les actes estan 
impreses a doble cara, fruit d’una cultura de l’estalvi del paper que estem introduint en 
l’administració, tot i la complexitat que comporta. La festa de la tardor ja és una festa de la 
cultura popular; hi haurà estalvi en cultura (ho explica), però mai no abaixarem la qualitat de 
les activitats, en tot cas es modificarà la intensitat. Explica que la necessitat d’estalvi ha 
obligat a tancar locals com el del Camp d’Esports, atès que ja n’hi havia un altre. Fa 
referència a la restricció de la despesa que per a tots va suposar el Pla de rigor pressupostari 
que es va aplicar el mandat passat; el nou Pla d’austeritat és també un element de continuïtat 
de les actuacions precedents. El Pla d’austeritat compleix la moció aprovada pel Ple, no està 
tancat. Espera que tothom presenti noves propostes que completin el document i que seran 
objecte de debat en les properes sessions de la Comissió Informativa d’Economia. Agraeix la 
corresponsabilitat a la qual ha fet referència el Sr. Mitjans. Respon a la Sra. Horcajada dient 
que ha fet una acusació genèrica referida als alcaldes del PP en resposta al reconeixement o 
admiració genèrica que ella havia explicitat en la seva intervenció. Si la Sra. Horcajada retira 
la generalització de l’admiració pels alcaldes del PP també retirarà l’acusació genèrica. Dóna 
per retirades les acusacions esmentades si la Sra. Horcajada s’ha sentit ofesa. L’única 
intenció era manifestar que també hi ha alcaldes del PP que no considerava que haguessin 
de ser objecte d’admiració. Insisteix a dir que el  Sr. Guallar fa trampa quan explica el procés 
de presentació del seu Pla d’estalvi. La documentació presentada al registre (abans de la 
Junta de Portaveus) era únicament la de les mocions; el dia en què es va fer la Junta, el Grup 
de CiU ja coneixia que l’Alcaldia presentaria les mesures contra la crisi en el Ple de l’estat de 
la ciutat. Qualifica també d’oportunisme que el Sr. Gavín hagués presentat ahir una proposta 
de moció sobre el Pla d’austeritat municipal tot i que s’havia pactat que no es presentaria cap 
moció més. El Sr. Gavín havia vist a l’agenda de l’alcalde que l’equip de govern presentava el 
Pla d’austeritat municipal i per aquest motiu va plantejar una nova moció. Insisteix a dir que el 
Grup de CiU fa trampa per intentar anticipar-se a l’Alcaldia quan veu quina és la seva 
agenda. Destaca la importància que va tenir el discurs del Sr. alcalde en el Ple de l’estat de la 
ciutat. Es van anunciar tot un seguit de mesures de control i de xoc contra la crisi. El Govern 
no defuig  la seva responsabilitat. Creu que cal fer pedagogia en el Plenari sobre les 
carències del finançament municipal; els ajuntaments estem rebent els mateixos recursos 
que fa trenta anys, tot i que assumim un gran nombre de competències.  Malgrat això, per 
molt que s’abaixin els ingressos associats a la construcció i estigui sense resoldre el 
finançament municipal, el Govern té el compromís de no repercutir aquestes mancances amb 
increments de la pressió fiscal als ciutadans. La confecció del pressupost és complexa i per 
això vol reconèixer el treball de les persones que l’han fet; també és mereixedor de 
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reconeixement l’esforç que s’ha fet per avançar en un mes l’expedient de reconeixement de 
crèdits. Sortosament, l’Ajuntament està sanejat i preparat per seguir acomplint amb les seves 
responsabilitats. El pressupost del 2008 va ser difícil; també ho serà el del 2009. Per aquest 
motiu, el Govern està preocupat i ocupat en la seva tasca.  
 
El Sr. alcalde diu que no recorda que se li lliurés el Pla d’estalvi del qual ha parlat el Sr. 
Guallar, però no té cap motiu per dubtar que no sigui cert allò que ha dit.  
 
La Sra. Rivadulla, per al·lusions, diu que qualsevol cosa que es faci per  millorar les escoles 
bressol no serà mai objecte de crítica pel seu grup. Si el reconeixement de crèdit hagués 
tingut com a motiu l’excés de despeses en serveis a les persones, tampoc hauria estat 
objecte de la seva crítica. Diu a la Sra. Mínguez que el tancament del local de Camp 
d’Esports no és el millor exemple d’estalvi que es podia posar. Aquest barri és l’excepció a 
Lleida d’allò que significa l’atenció a les persones en un barri. El local que tenen no serveix 
per atendre les necessitats de la ciutadania. S’havia llogat un magatzem per dipositar 
material. Camp d’Esports encara no té un centre cívic i això és un greuge comparatiu.  
 
La Sra. Horcajada diu que en la seva intervenció va dir –objectivament- que el 22 de juliol del 
2008, els alcaldes del PP, a Ciudad Real, van aprovar un decàleg amb un pla d’ajustament 
pressupostari, amb mesures de contenció de despesa pública. Aquesta intervenció no dóna 
dret a la Sra. Mínguez a fer una acusació com la que ha fet en aquest Ple.  
 
El Sr. alcalde diu que la Sra. Mínguez ha retirat abans l’acusació de la qual parlen.   
 
El Sr. Gómez diu que es va tancar el local de Camp d’Esports que feia funcions de 
magatzem, perquè el  cost era exagerat. S’han aplicat criteris d’objectivitat pressupostària per 
tal de reduir les despeses en coses supèrflues. Hi ha altres espais que es poden fer servir 
com a magatzem i així es va oferir a l’Associació de veïns. Diu també que el local que tenen 
a Camp d’Esports és digne.  
 
El Sr. alcalde diu que el reconeixement de deute de 5,6 milions d’euros representa multiplicar 
per dos el de l’any passat. Creu que els grups de l’oposició no estan reconeixent una variable 
en referència a l’exercici anterior: la situació de crisi econòmica que té un impacte directe en 
els comptes de qualsevol institució. L’Ajuntament no té paràmetres de comparació com 
poden ser els beneficis en les empreses. Hi ha indicadors que es poden aplicar, per analogia, 
vinculats a conceptes com la morositat en el sector privat. Aquesta morositat en els bancs 
s’ha multiplicat per 6 en el millor del casos. La nostra liquidació pressupostària no dóna 
beneficis, sinó  l’anomenat romanent líquid de tresoreria. El mes proper analitzarem la 
liquidació, amb un romanent positiu. Molts ajuntaments passaran a tenir-lo negatiu. Els 
beneficis de les empreses cauen entre el 40 i el 80% i en molts casos passen a pèrdues. 
Aquesta és la realitat en què estem. Totes les finances públiques se’n ressenten. Comenta 
l’aportació dels 22,5 milions que suposa per al nostre Ajuntament l’aplicació del Fons 
d’inversió local de l’Estat i diu que no ho esperava. Creia que l’Estat permetria incrementar 
l’endeutament dels ajuntaments i no endeutar-se ell. Creu que ha estat un bon exercici de 
responsabilitat. Nosaltres no augmentem l’endeutament, però incrementem el reconeixement 
de crèdits. Són visions diferents. No hi ha una ràtio determinada sobre la gestió del 
reconeixement de crèdit; només pot ser comparatiu. Creu que estem en la banda alta. El 
reconeixement ha passat de l’1,8%  al 3,5 % del pressupost. Ni és una situació òptima ni 
tampoc és pèssima. Aquestes són les xifres reals i no cal dramatitzar. En relació amb l’estalvi 
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diu que en protocol, inauguracions, publicacions, etc. no s’estalvien 5,6 milions d’euros. Per 
atacar una quantitat d’aquest import cal anar als grans contractes de l’Ajuntament i és molt 
difícil reduir serveis importants. Està d’acord que cal fer també mesures simbòliques i s’està 
fent pedagogia. Malgrat això, creu que no es pot donar una imatge negativa, sinó que cal  
potenciar el teixit empresarial de la ciutat.  Diu que els gerents gestionen i ho fan bé. Els 4 
gerents actuals substitueixen els 6 directors de serveis del mandat anterior; les retribucions 
no són gaire diferents. Els gerents no manen sobre els regidors; aquests fan política i els 
primer, administració de recursos. Els problemes del reconeixement vénen marcats per la 
crisi econòmica i per la manca de finançament local. Creu que el resultat d’aquest any hauria 
estat el mateix amb l’anterior govern municipal. Ara s’estan pagant obres del mandat passat i 
no s’haurien deixat de fer obres com les de les escoles bressol. Agraeix a l’àrea d’Economia 
la tasca que han fet perquè, per primera vegada, el reconeixement de crèdit es pugui portar 
al Ple del mes de febrer. D’aquesta manera es pot avançar el pagament de 5,6 milions 
d’euros, essencialment a proveïdors que són locals.  
 
S’aproven amb 17 vots a favor dels grups del PSC i ERC i del regidor no adscrit i 9 
abstencions dels grups de CiU, PP i ICV-EUiA.  
 
 
 
 
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. Gavín formula un prec, en substitució de la moció que va presentar el seu grup, sobre 
mesures d’estalvi i la situació de crisi. Fa referència al debat anterior  i critica que el Govern 
no només no hagi fet cap autocrítica, sinó que hagi intentant castigar l’oposició amb 
comentaris negatius. Explica les mocions presentades al Ple i els acords que es van adoptar 
a la Junta de Portaveus per tal de no presentar-ne de noves. Per aquest motiu van acceptar 
posposar aquesta moció (o retirar-la) per no afectar l’horari del Ple; creu que ha estat un gest 
de cortesia que no ha estat valorat. Creu que no concorda gaire aquesta actitud ( per tal de 
fer més breu la sessió i poder assistir a la visita del  president de la Generalitat a Alguaire) 
amb les llargues i nombroses intervencions del Sr. alcalde durant tot el Ple.  
El prec, conseqüència de la moció, és força senzill. Tenint en consideració la importància de 
les mesures d’estalvi i control de la despesa pública, es demana que es convoqui els grups 
de l’oposició (tal  com es va acordar en la moció del Ple de setembre) i que s’atenguin les 
propostes dels grups que es considerin positives per sumar esforços. Creu que s’ha 
demostrat que moltes d’aquestes propostes són bones, ja que se n’han incorporat algunes 
que el Grup de CiU havia formulat i que al seu dia van ser rebutjades per pura tàctica política: 
pel simple fet de venir proposades per l’oposició.  Si la resposta és positiva i hi ha sensibilitat 
per part del Govern, retiraran o posposaran la moció i es donaran per satisfets.   
 
El Sr. alcalde diu que la Sra. Mínguez, en les dues intervencions d’avui, ha anunciat que 
convocaria una reunió per debatre el Pla d’austeritat. Ho farà abans del proper Ple.  
 
 
Abans de finalitzar la sessió, el Sr. alcalde vol que consti en acta que avui el President de la 
Generalitat inaugurarà la sala Candi Villafañe a la seu de l’associació ASPID. Creu que cal 
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manifestar la satisfacció perquè es reconegui a un anterior regidor de la Paeria com és el cas 
de qui va ser tinent d’alcalde,  Sr. Villafañe.   
 

 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


